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Dames en heren, 

 

De Commissie voor Algemene Zaken, Financiën & Begroting en Stedelijk beleid besprak 

tijdens haar vergadering van 12 december 2023 het Ontwerp van verordening tot goedkeuring 

van de aanpassing (nr. 2023/4) van het Meerjarenplan 2022-2025 van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie – Stuk 6 (2023-2024) - Nr.1. 

 

Mevrouw Khadija Zamouri wordt aangeduid als verslaggever. 

 

 

1. Toelichting door mevrouw Elke Van den Brandt, collegevoorzitter bevoegd voor 

Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk beleid 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt wijst er allereerst op dat het Meerjarenplan 2022-

2025 door de Raad werd goedgekeurd in december 2021 en door de Vlaamse minister voor 

Brusselse Aangelegenheden werd goedgekeurd in februari 2022. In 2022 en 2023 werden in 

totaal drie aanpassingen aan het meerjarenplan van de VGC door de Raad vastgesteld. Vandaag 

wordt de vierde aanpassing besproken, waarin de kredieten van de jaren 2023 tot 2025 worden 

aangepast en de kredieten voor 2024 worden vastgelegd. 

 

Om alle twijfel weg te nemen, maakt de collegevoorzitter nog even de vergelijking met het 

vorige begrotingssysteem. Tot vorig jaar legde het College twee documenten voor, namelijk de 

begrotingswijziging van het lopende jaar en de begrotingsopmaak van het komende jaar. In het 

nieuwe systeem wordt er met een meerjarenbegroting gewerkt, dus worden die twee 

documenten in een aanpassing van het Meerjarenplan opgenomen. 

 

De collegevoorzitter bedankt vervolgens de Administratie van de VGC. Dankzij het harde werk 

van de Dienst Financiën, Begroting en Aankoop konden de documenten tijdig voorgelegd 

worden. Ook de andere beleidsdirecties en Diensten worden bedankt voor het voorbereidend 

werk en het bijkomend werk dat ze geleverd hebben. 

 

Er waren volgens de collegevoorzitter twee evenwichtsvoorwaarden die in deze begroting strikt 

moesten worden gerespecteerd. Ten eerste, moet het beschikbaar budgettair resultaat positief 

zijn. Ten tweede, moet de autofinancieringsmarge in evenwicht zijn. Het Meerjarenplan 2022-

2025 van de VGC beantwoordt aan de beide evenwichtsvoorwaarden. Bovendien moet de 

autofinancieringsmarge enkel positief zijn in 2025, maar toch slaagt het College erin om deze 

elk jaar positief te maken, waardoor een buffer wordt gecreëerd voor de toekomst. 

 

De collegevoorzitter bespreekt daarop enkele belangrijke budgetten in de vierde aanpassing. Ze 

verwijst naar pag.’s 27 en 28 van de verklarende nota, waar een volledig overzicht is terug te 

vinden.  

 

De collegevoorzitter zal achtereenvolgens de budgetten in de exploitatiebegroting, de 

investeringsbegroting en de financieringsbegroting vermelden.   

 

In de exploitatiebegroting wordt 214,3 miljoen euro aan ontvangsten verwacht in 2023. Deze 

ontvangsten dalen lichtjes tot 213,6 miljoen euro in 2024. Tegelijk verwacht het College 169 

miljoen euro uitgaven in 2023, die stijgen tot 186 miljoen euro in 2024. 
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In de investeringsbegroting wordt 2,9 miljoen euro aan ontvangsten verwacht in 2023 en net 

geen 2 miljoen euro in 2024. De uitgaven worden geraamd op 116 miljoen euro in 2023 en 66 

miljoen euro in 2024. 

 

In de financieringsbegroting worden de ontvangsten voor 2023 geraamd op 53 miljoen euro en 

de uitgaven op 8 miljoen euro. In 2024 wordt dat 2 miljoen euro ontvangsten en 9 miljoen euro 

uitgaven. 

   

De collegevoorzitter wil ook de aandacht vestigen op het feit dat in een aantal schema’s ook 

het boekjaar 2026 al werd weergegeven, in lijn met de richtlijnen vanuit de Vlaamse overheid. 

In het BBC-systeem moeten immers telkens wanneer een nieuw begrotingsjaar wordt 

vastgesteld ook de twee daarop volgende boekjaren in het begrotingssysteem worden ingevuld. 

 

Om af te sluiten gaat de collegevoorzitter nog in op de structuur van de documenten. Vooraan 

in de bundel werd het ontwerp van verordening opgenomen met de vierde aanpassing van het 

Meerjarenplan. Er wordt een delegatie aan het College voorgesteld om middelen voor de 

jeugdhulpverlening te herverdelen over budgetsleutels voor werkingssubsidies en -kosten.  

 

Op het moment van de opmaak van deze aanpassing werden in het kader van het crisis- en 

investeringsplan Jeugdhulp namelijk 710.000 euro subsidies verwacht van de Vlaamse 

overheid. 

 

Na het ontwerp van verordening werd het Meerjarenplan zelf opgenomen, met de verklarende 

nota, de BBC-rapportering en de documentatie. In de BBC-rapportering staan op pag.’s 1 t.e.m. 

58 het overzicht van de beleidsdoelstellingen, Actieplannen en Acties uit het Meerjarenplan, 

met telkens daaraan gekoppeld de cijfers. Bij elke Actie waar er wijzigingen worden 

doorgevoerd, staat er ook een tekstuele toelichting. 

 

Vanaf pag. 59 staan een aantal wettelijke schema’s en tabellen. Vanaf pag. 81 is per Actie 

telkens een fiche opgenomen met de investeringen volgens hun economische indeling. 

 

Op pag. 150 staat een schema met de evolutie van de schulden en op pag. 152 staan de 

grondslagen en assumpties en de financiële risico’s waarop dit Meerjarenplan gebaseerd is. 

 

Collegelid Sven Gatz wijst erop dat er vooral in de continuïteit wordt gewerkt en dat de 

verschuivingen binnen het bevoegdheidsdomein Onderwijs relatief beperkt zijn.  

 

Hij wenst de Raad erop attent te maken dat er drie elementen zijn die een bepaalde financiële 

massa genereren. Een eerste element is de invoeging van het multifunctioneel centrum in 

Kasterlinden de komende jaren. Het gaat over relatief veel middelen, die evenwel gedekt zijn 

door inkomsten van de Vlaamse Gemeenschap. 

 

Ten tweede, is men erin geslaagd om ook de schoolonkosten verder te continueren in de 

begroting. Dat kon in de coronabegroting gedurende de twee voorbije jaren op gang worden 

getrokken, maar wordt nu voortgezet.  

 

Ten derde, wenst hij als collegelid bevoegd voor Ambtenarenzaken de Raad erop attent te 

maken dat de loonindexering natuurlijk wordt toegepast, maar de personeelskosten ondertussen 

meer dan de helft van de uitgaven van de VGC bedragen. Daarmee wil hij het mechanisme niet 
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in twijfel trekken, maar in tijden van indexeringen begint dat op een gegeven moment in de 

begrotingen door te wegen.  

 

Collegelid Ans Persoons licht toe dat binnen beleidsprioriteit 2 ‘Kind- en jeugdvriendelijke 

stad’ de middelen voor kampvervoer zijn verhoogd. Bij een vorige aanpassing zijn de middelen 

voor À Fonds verhoogd. Ook gaat meer geld naar het beheer en het onderhoud van de website 

jonginbrussel.be en investeringswerken aan het Neerhof en Bronks.  

 

Binnen beleidsprioriteit 4 ‘Samenleven en diversiteit’ is geld verschoven en doorgeschoven in 

lopende projecten. CoNnect krijgt een bredere invulling; er is een extra initiatief inzake 

vrijwilligerswerk en er wordt een projectoproep met betrekking tot verbinding gelanceerd om 

polarisatie tegen te gaan.  

 

Binnen beleidsprioriteit 5 ‘Een bruisende en levendige stad waar mensen zich met elkaar 

verbonden voelen’ worden meer middelen besteed aan erfgoed, zowel in 2024 als in 2025. Er 

starten drie nieuwe werkingen van de Erfgoedbank, die ook meer zichtbaarheid krijgt. 

 

Playcation krijgt extra geld. Dat project wordt zoveel mogelijk verankerd om kinderen 

speelruimte te geven in hun onmiddellijke buurt. Op vlak van investeringen is de topsnelheid 

al bereikt. De Vaartkapoen is afgewerkt, De Markten is up and running, De Maalbeek en 

Nekkersdal staan in de steigers en voor 2024 en 2025 gaat het vooral over uitrusting van de 

gemeenschapscentra. De middelen voor het eengemaakt bibliotheeksysteem en Muntpunt 

stijgen eveneens. Voor Sport blijft het budget toenemen voor een duurzaam sportaanbod en 

investeringen in de website sportinbrussel.be. 

 

Ten slotte, valt de laatste schijf van Abattoir niet in 2023 maar in 2024. 

 

 

2. Algemene bespreking 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) stelt vast dat het publiek in de zaal jaar na jaar 

aangroeit, wat hem tevreden stemt. Het betekent dat de Raad en de VGC au sérieux worden 

genomen. Hij vindt het fantastisch dat zoveel mensen dit volgen, ook van op een afstand. 

Politici hebben immers vaak de indruk dat het begrotingswerk niet wordt gewaardeerd, maar 

deze mensen bewijzen het tegendeel.  

 

Hij bedankt de medewerkers van de VGC, de medewerkers van de Raad en de 

fractiemedewerkers. Voor hem is het duidelijk welke de hardst werkende fractie is. Mevrouw 

Cieltje Van Achter en de heer Gilles Verstraeten zijn verontschuldigd, maar hij zal hun vragen 

namens hen stellen.  

 

Bij het exploitatiebudget valt op dat de ontvangsten voor 2024 meer bedragen dan geraamd 

werd bij de derde aanpassing. De stijging van de ontvangsten is nagenoeg volledig toe te 

schrijven aan extra middelen van de Vlaamse Gemeenschap voor de VGC. De middelen van 

het Brussels Hoofdstedelijk Gewest dalen met ongeveer 10.000 euro. 

 

De stijging van de uitgaven is vooral te vinden bij Onderwijs: 3,63 miljoen euro extra uitgaven. 

De uitgaven voor Algemene Zaken dalen daarentegen met 1,28 miljoen euro.  
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Zoals vermeld, stijgen dus de ontvangsten van de Vlaamse Gemeenschap: de dotatie voor 2024 

met ongeveer 700.000 euro, de middelen voor Onderwijs met ongeveer 400.000 euro en de 

subsidies met ongeveer 500.000 euro. De middelen van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

stijgen niet: de werkingsdotatie daalt met 10.000 euro. De heer Mathias Vanden Borre vraagt 

om toelichting. 

 

In de begroting van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest stijgen de middelen voor de Cocof 

significant; die voor de VGC stijgen licht. Op een vraag daarover van mevrouw Cieltje Van 

Achter in de commissie antwoordde de Brusselse minister van Begroting dat “het bij de dotaties 

aan de Cocof en de VGC niet gaat om echte verhogingen maar louter om indexeringen. 

Mogelijk spelen daarbij ook in het verleden opgestarte sectorakkoorden die nu verder 

uitgevoerd worden”. Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest verleent meer middelen aan de 

Gemeenschapscommissies, maar de heer Mathias Vanden Borre vraagt zich af waarom die 

stijging niet terug te vinden is in het Meerjarenplan van de VGC.  

 

Het heeft volgens hem natuurlijk ook te maken met de cocomisering en de slechte financiële 

papieren van de Cocof. Dat is evenwel een ruimer debat. 

 

De middelen van de federale overheid blijven min of meer gelijk.  

 

Aan de uitgavenzijde stijgen vooral de uitgaven voor Onderwijs: in de vierde aanpassing van 

55,45 miljoen euro naar 59,08 miljoen euro. Waarvoor worden die extra middelen ingezet? 

 

De heer Mathias Vanden Borre heeft nog een algemene bedenking, die ook te maken heeft met 

de federale patrimoniumtaks. Er is een wijziging aangekondigd die tot meer fiscale druk leidt 

bij veel culturele verenigingen, sportclubs en jeugdorganisaties, zeker bij verenigingen die 

hebben geïnvesteerd in hoogwaardige materialen en infrastructuur met een hoge kostprijs. Die 

hogere fiscale druk zal dus een weerslag hebben op zowel de personeelswerking als het aanbod 

van die verenigingen.  

 

Om die reden heeft de Cocof op 10 november 2023 een belangenconflict ingediend. Ook de 

Vlaamse Regering heeft een brief verstuurd naar federaal minister Vincent Van Peteghem om 

deze situatie aan te klagen en meer duidelijkheid te krijgen over de impact ervan. De vraag rijst 

ook voor de VGC wat de weerslag van die beslissing is op de werking en het aanbod van 

cultuur-, jeugd- en sportverenigingen in Brussel. Is daarover vooraf informatie uitgewisseld? Is 

berekend welke impact die beslissing genereert? Is in compensaties voorzien? Zo ja, door wie? 

De heer Mathias Vanden Borre vraagt om toelichting over de impact van die beslissing voor de 

VGC. 

 

Het investeringsbudget stijgt met ongeveer 10,4 miljoen euro. In de vierde aanpassing vonden 

11,7 miljoen euro minder investeringsuitgaven plaats dan voorzien in de derde aanpassing. De 

heer Mathias Vanden Borre vraagt of er investeringen voor dit jaar worden verschoven naar 

volgend jaar, aangezien het bedrag bij de nieuwe aanpassing met 10,5 miljoen euro stijgt in 

2024. Hij vraagt om welke investeringen het precies gaat en of daarvoor een bijzondere reden 

bestaat.  

 

Een volgende punt betreft de Administratie en de gedeelde projecten. Bij de derde aanpassing 

werden de investeringsuitgaven geraamd op 7 miljoen euro. Dat bedrag is bijgesteld naar 4,4 

miljoen euro. Er is dus ongeveer 2,6 miljoen euro verschoven naar 2024, waarvan de 

investeringsuitgaven geraamd werden op 2,5 miljoen euro en nu dus 5 miljoen euro bedragen. 
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Bij de derde aanpassing werden de uitgaven voor Welzijn, Gezondheid en Gezin geraamd op 

17,2 miljoen euro, een bedrag dat is bijgesteld naar 12,5 miljoen euro. Ongeveer 4,2 miljoen 

euro werd dus verschoven. De heer Mathias Vanden Borre vraagt wat er juist is verschoven bij 

de Administratie Welzijn, Gezondheid en Gezin en eventuele andere posten.  

 

Vervolgens vraagt hij of er een aanpassing van het Personeelsplan 2022-2025 beschikbaar is. 

Bij de laatste aanpassing van het Personeelsplan is vastgesteld dat er in totaal 380,99 VTE’s 

werken voor de VGC. Hoeveel VTE’s zal de VGC in 2024 aanstellen? Welk aantal wordt 

vooropgesteld voor 2025? Is het kader volledig ingevuld of zijn er nog veel openstaande 

vacatures? Staan die vacatures al lang open? Het raadslid is benieuwd naar een update over het 

Personeelsplan. 

 

Graag krijgt de spreker meer toelichting over de bicommunitarisering. De VGC heeft eerder al 

beleid afgestoten. Is dat ook voor 2024 en 2025 de bedoeling? Het standpunt van de N-VA is 

hierin bekend. 

 

In 2023 is 4,4 miljoen euro uitgetrokken voor een eenmalige energiepremie voor verenigingen 

op het terrein. Het hoeft geen betoog dat die premie vorige winter nodig was. Ondertussen zijn 

de energieprijzen echter sterk gedaald. Hoewel niemand een glazen bol heeft, lijkt het er niet 

op dat de prijzen binnenkort weer zullen stijgen. Is de energiepremie nog nodig? Hoeveel geld 

werd aan welke organisaties uitgekeerd? 

 

Kan het College een overzicht geven van de investeringen in scholen? Welke investeringen 

hebben in 2023 plaatsgevonden? Wat is de ambitie voor 2024 en voor 2025, het laatste jaar van 

het Meerjarenplan? Hoeveel plaatsen zijn er in 2023 gecreëerd? Hoeveel zullen er de komende 

twee jaar nog bijkomen in het basisonderwijs en het secundair onderwijs? Hoeveel zijn er in de 

loop van de legislatuur bijgekomen? Hoeveel geld is geïnvesteerd in extra capaciteit, gespreid 

over de hele looptijd van het Meerjarenplan? Zijn er projecten die vertraging oplopen? Tot slot, 

verkrijgt het raadslid graag een stand van zaken van de grote bouwprojecten. 

 

Vervolgens wenst de spreker in te gaan op de financiering van de terugbetaling voor 

opleidingen van zijinstromers en op de lerarenbonus. Vorig jaar verduidelijkte collegelid Sven 

Gatz dat Acties 111, 112, 113, 115 en 271 voor die uitgaven werden aangesproken. Kan hij 

bijkomende toelichting verschaffen? Om hoeveel middelen gaat het concreet? Hoeveel 

zijinstromers hebben een aanvraag ingediend? Hoeveel potentieel rechthebbende zijinstromers 

hebben dat niet gedaan? Hoeveel zijinstromers zijn er in het vorige en huidige schooljaar 

bijgekomen? 

 

De spreker juicht toe dat de VGC, in tegenstelling tot het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, 

structureel en financieel in evenwicht is. Dat heeft veel te maken met de opgelegde 

autofinancieringsmarge (Bijlage, p. 29). In het verleden kampte de VGC nooit met tekorten of 

een onevenwicht. Is er door de nieuwe beleids- en begrotingscyclus dan fundamenteel iets 

gewijzigd of niet? Heeft de nieuwe cyclus een impact op nieuwe investeringen of kan het 

eerdere beleid min of meer worden voortgezet?  

 

De heer Arnaud Verstraete (Groen) spreekt zijn dank uit voor het College en de 

Administratie. Hij verwelkomt kersvers leidend ambtenaar en oud-collega Jef Van Damme en 

wenst hem alle succes toe. 
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Het raadslid is blij dat alle documenten ruim op tijd aan de Raad zijn bezorgd. Niet alleen is die 

werkwijze aangenaam, ze vormt ook een inspiratiebron voor het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest, ook al beheert het Gewest bedragen van een andere omvang. Bovendien heeft het 

nieuwe systeem met meerjarenplannen en jaarlijkse updates een heldere structuur. De spreker 

hoopt daarom dat het in de toekomst ook zal worden gehanteerd.  

 

Zoals ieder jaar zijn de financiële evenwichtsvoorwaarden en de autofinancieringsmarge 

gemakkelijk gehaald. Er vinden enkel een paar verschuivingen plaats, die voornamelijk verband 

houden met infrastructuur. Dat komt door de transactiemomenten die niet altijd gemakkelijk in 

te schatten zijn, waardoor er kleine vertragingen ontstaan. Betreffen de verschuivingen in de 

voorliggende documenten zulke vormen van uitstel of zijn er ook andere redenen voor 

eventuele vertragingen? 

 

Collega Mathias Vanden Borre maakt zich zorgen over de middelen die het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest aan de VGC overmaakt. Hij werpt op dat het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest sinds deze bestuursperiode voor het eerst aanzienlijk meer middelen ter beschikking 

stelt dan het Vlaams Gewest. Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest spant zich dus meer in, zowel 

voor de VGC als voor de Cocof. Tegelijkertijd heeft het Vlaams Gewest in 2020 een besparing 

doorgevoerd waarvan de effecten nog steeds voelbaar zijn. 

 

Er zou een strategie worden uitgestippeld om alleen nog aan fossielvrije en ethische 

beleggingen te doen. Hoe staat het daarmee? 

 

Vervolgens wenst de spreker apart in te gaan op de drie grote bevoegdheidsdomeinen, te 

beginnen bij Onderwijs. Hoeveel onderwijsplaatsen zijn er in 2023 gecreëerd? Kan het 

collegelid de balans voor de hele legislatuur opmaken?  

 

In de voorliggende begroting is het multifunctioneel centrum Kasterlinden een opvallend 

hoofdstuk. Welke diensten biedt het centrum al aan en welke diensten komen daar volgend jaar 

bij? De spreker betreurt dat hij niet kon deelnemen aan het terreinbezoek. 

 

Een ander opvallend punt is het crisisplan dat Brussel overstijgt. De geplande uitgaven komen 

uit het Vlaamse crisis- en investeringsplan voor de Jeugdhulp, waarin een grote rol is 

voorbehouden voor de VGC. Kan het College details geven over de taakverdeling en het 

tijdpad? 

 

Groen is tevreden dat de schoolonkosten nog steeds worden betaald. Hoeveel middelen worden 

er aan die maatregel uitgegeven? Hoeveel leerlingen kunnen er gebruik van maken? 

 

Helaas is het lerarentekort een nieuwe klassieker geworden de afgelopen jaren. Een deel van 

het budget voor campagnes om dat mooie beroep te promoten, wordt doorgeschoven naar later. 

Kan er een stand van zaken worden gegeven? 

 

In het Bestuursakkoord 2019-2024 was de ambitie opgenomen om speelplaatsen te vergroenen. 

Het verschil tussen een betonnen speelplaats en een groene speelplaats is enorm. VGC-

interventies toveren een grijze woestijn om tot een avontuurlijke, aangename en mooie 

speelplaats. Hoeveel speelplaatsen zijn er in de afgelopen jaren vergroend? Hoeveel bomen zijn 

aangeplant? Wat staat er in het komende jaar nog te gebeuren? 
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Iedereen is het eens over de kwaliteit en het belang van het Nederlandstalig onderwijs. Toch 

heeft het commissielid een vraag over het niveau Nederlands van de leerlingen die de 

middelbare school hebben afgerond. Er zijn meerdere aanwijzingen voor dat het niveau niet 

altijd goed genoeg is. Een van die indicaties is een recent gesprek met de heer Philippe Van 

Parijs, die inging op de resultaten van het politie-examen. Van de Brusselse leerlingen die eraan 

deelnemen, blijkt aan Franstalige kant 63 % te slagen, tegenover een slaagpercentage van 

slechts 21 % aan Nederlandstalige kant. Het lage slaagcijfer zou te wijten zijn aan gebrekkig 

Nederlands. Komt dat omdat leerlingen buiten de schoolcontext te weinig kansen krijgen om 

hun Nederlands te perfectioneren? 

 

In juli 2023 klonk een vergelijkbaar geluid bij Odiseehogeschool. Steeds meer studenten 

hebben niet het vereiste niveau om voor hun studies te slagen. Daarom biedt de hogeschool 

taalcoaching aan, waar een derde van de studenten op is aangewezen. Inkomende studenten 

horen Nederlands te spreken op niveau B2, maar vaak halen ze dat niveau niet. Slechts 65 % 

van de beginnende studenten slaagt voor de B2-test. Ter vergelijking vermeldt de spreker dat 

de score in campus Aalst ook maar 75 % bedraagt. Brussel scoort dus slechter, maar elders is 

het ook geen rozengeur en maneschijn. 

 

Iedereen wil dat het Nederlandstalig onderwijs groeit, zowel in omvang als in belang. De 

meertalige en diverse context van Brussel vormt een uitdaging. Collegelid Sven Gatz is daar 

ook als Brussels minister van Meertaligheid mee begaan. Wat is er aan de hand met de kennis 

van het Nederlands? Wat kan de VGC doen? Zijn er maatregelen opgenomen in de 

voorliggende begroting? De spreker neemt aan dat de taalcoaching al wordt ondersteund. Het 

volledige VGC-aanbod speelt een rol. Jeugdinitiatieven, culturele initiatieven en 

Nederlandstalige gemeenschapscentra zijn stuk voor stuk belangrijk. De spreker kijkt uit naar 

de inzichten van collegelid Sven Gatz. 

 

Vervolgens heeft het commissielid enkele vragen over Welzijn. Hoeveel capaciteit wordt er dit 

jaar gecreëerd in de kinderopvang? Kan de collegevoorzitter een balans opmaken van de 

afgelopen jaren? Hoeveel bijkomende plaatsen zullen gecreëerd zijn in de kinderopvang tegen 

eind 2024? Hij vindt het goed dat de Vlaamse Gemeenschap vroeger dan verwacht een aantal 

kindplaatsen heeft overgenomen. Zo kwam er extra budget voor een project in Ukkel. Zitten er 

andere projecten in de pipeline? 

 

Hij vraagt zich af welk nieuws er is over het tekort aan kinderbegeleiders. In het Meerjarenplan 

staat dat er vanaf 2024 niet langer met geco’s wordt gewerkt, maar dat er kan worden geleerd 

op de werkvloer. Kan dit verder worden toegelicht? Vanwaar kwam de keuze voor die 

interessante nieuwigheid? 

 

Daarnaast is de heer Arnaud Verstraete heel tevreden dat er meer geld gaat naar de 

speelpleinwerking. Hoe staat het met de capaciteit bij de VGC en de scholen om dit te 

organiseren? 

 

Hij is eveneens benieuwd naar een stand van zaken rond de Brede School. Hoe verliepen de 

gesprekken met de gemeenten? Zal er met elke gemeente een convenant worden afgesloten? 

 

Tot slot, richt de spreker zich tot collegelid Ans Persoons. Hij wil graag een overzicht krijgen 

van de inspanningen ter waarde van 1,3 miljoen euro voor sportinfrastructuur. Aan wat wordt 

dat besteed? Welke nieuwe sportinfrastructuur werd gedurende de afgelopen jaren gecreëerd? 
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Het Plan Samenleven van de Vlaamse overheid is ambitieus en geeft lokale besturen veel 

vrijheid om 7 doelstellingen en 24 acties inhoudelijk in te vullen. In Brussel was dit toegespitst 

op het onthalen van nieuwkomers via ‘brugfiguren’. Ook het tegengaan van polarisatie en 

discriminatie wordt daarin vermeld. Waarover gaan de aanpassingen? Hoeveel eigen middelen 

van de VGC en hoeveel Vlaamse middelen worden voor dit plan ingezet? Welke activiteiten 

werden al gerealiseerd? 

 

Recent kon de heer Arnaud Verstraete in de pers lezen dat er subsidies komen voor JES om een 

‘safe space’ te creëren voor mentaal welzijn bij meisjes. Het project start in de wijken Kuregem 

en Anneessens. Hij vraagt zich af waarom voor die wijken werd gekozen. Gebeurde dit op basis 

van de ervaring van JES, of waren er andere geïdentificeerde noden? 

 

Mevrouw Khadija Zamouri (Open Vld) bedankt de Administratie om het document op te 

volgen en op te stellen. Ze stelt dat Brussel een meertalige stad is met een sterke plaats voor het 

Nederlands. De Raad van de VGC bouwt daaraan verder. De VGC ondersteunt de sleutelrol 

van het Nederlandstalig netwerk, en breidt zo de plaats, invloed en legitimiteit van het 

Nederlands uit. 

 

Tijdens een recente vergadering van de VUB en de Erasmushogeschool Brussel hoorde zij een 

deelnemer zeggen dat het aantal studenten met roots buiten de Europese Unie naar 40 % gaat. 

In zijn betoog vervolgde die deelnemer dat dit “op ons afkomt”. Mevrouw Khadija Zamouri 

zegt dat ze het daar even koud van kreeg. Waar heeft die persoon geleefd indien hij nog niet 

doorheeft dat driekwart van de Brusselaars roots heeft van buiten de Europese Unie? Die 

stelling vond zij zeer bizar. De VGC heeft deze evolutie wel gezien, en probeert die in goede 

banen te leiden. De heer Pascal Smet zei recent, bij het overhandigen van de emancipatieprijs 

van Voem: “Iedereen is een minderheid in dit Gewest”. Diversiteit gaat iedereen aan. Voor 

Open Vld is diversiteit een positieve zaak. Brussel heeft nood aan pragmatisme om daaraan te 

werken en vooruit te gaan. In praktijk moet er worden gekeken naar wat realiseerbaar en nodig 

is. Dit verschilt soms van wat de wet voorschrijft. Ofwel loopt men daarop vast, ofwel gebruikt 

men dit als hefboom om verandering te realiseren. Open Vld is tevreden dat de VGC steevast 

die laatste optiek kiest. De VGC kijkt naar de noden en neemt een rol op die zowel de 

meerwaarde van het Nederlands als de dagdagelijkse realiteit van de stad met elkaar verzoenen. 

Zo werden er al veel positieve zaken voor het Nederlands in deze stad verwezenlijkt. 

 

Vorig jaar werd de campus Pacheco geopend. Dit jaar startte campus STREAM op. Het effect 

heeft niet op zich laten wachten. Een op vier Brusselse kinderen loopt vandaag in het 

Nederlands school. De taalbarometer toont aan dat dit percentage het aantal Brusselaars met 

thuistaal Nederlands overtreft. Het raadslid gelooft dat het algemeen onderwijsniveau – en bij 

uitstek de meertaligheid in Brussel – omhoog ging. Het effect van dit onderwijs reikt tot ver in 

de Rand rond Brussel. Meertaligheid is gegeerd op de arbeidsmarkt en een extra troef in de 

Brusselse metropolitane regio. Door competente jongeren te vormen, helpt de VGC mee aan 

het afbouwen van het tekort op de arbeidsmarkt. Die uitgebreide steun komt ook terug in deze 

verordening. Er worden extra middelen vrijgemaakt voor nieuwe projecten of om bestaande 

initiatieven in Onderwijs en Vorming te versterken. Daarbij denkt zij aan taalondersteuning, 

graduaatstudenten in de lerarenopleiding, de Taalboost, Brusselleer en lessen voor ouders met 

kinderen in het Nederlandstalig onderwijs. Volgens mevrouw Khadija Zamouri hanteert de 

VGC een zoet ‘taalflamingantisme’. Het Nederlands vormt de sleutel tot meertaligheid. 

 

De spreker stelt echter dat niet alles rozengeur en maneschijn is. De kennis van het Nederlands 

in de zorgsector blijft een bekommernis. Er is meer maatwerk en ondersteuning nodig. De 
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eerstelijnszorg moet beter bekend, bereikbaar en toegankelijk zijn in het Nederlands. In de 

laatste ordonnantie over het Geïntegreerd Welzijns- en Gezondheidsplan van het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest werd eindelijk een plaats voorzien voor de VGC. De heer Gilles 

Verstraeten en mevrouwen Els Rochette en Khadija Zamouri hebben daar heel lang voor 

geijverd. 

 

Technologie kan helpen om innovatie te ontsluiten. De kennis van de VGC moet daarop verder 

worden ingezet. 

 

De VGC blijft een klein, maar belangrijk, radertje in een groot netwerk. Zij ontsnapt niet aan 

de algemene stedelijke tendensen in België en het buitenland, zoals de tekorten aan 

leerkrachten, zorgpersoneel en kinderopvang. De VGC en de Vlaamse Regering nemen 

initiatieven, maar zij kunnen niet ingrijpen op de nationale en internationale arbeidsmarkt. Het 

werken in de grootstad kan financieel niet worden beloond. Integendeel, de Vlaamse 

centrumsteden ondergaan eenzelfde evolutie als Brussel en zijn dus happig op de expertise 

inzake meertaligheid, diversiteit en Brede Scholen. Lesgeven in de hoofdstad moet 

aantrekkelijk blijven. De zorgberoepen in Brussel moeten worden opgewaardeerd. Volgens de 

spreker zou het daarom niet oninteressant zijn om de lonen te kunnen koppelen aan de grootste 

maatschappelijke noden en uitdagingen. Een goede ondersteuning is daarbij essentieel. 

 

Mevrouw Khadija Zamouri geeft het Onderwijscentrum Brussel graag een pluim voor het 

bijzonder goede werk dat wordt geleverd. Vlaanderen doet daarin Brussel na, maar beweert dat 

het idee uit Engeland komt. 

 

De recente PISA-resultaten brachten geen goed nieuws. Dit is echter geen nieuw fenomeen. In 

België, maar vooral in Vlaanderen, is het verschil tussen de sterkste en zwakste leerlingen in 

de klas het grootst van alle Europese landen. Dat is niet verminderd, wat ons zorgen moet baren. 

Aan Waalse zijde scoren de leerlingen samen hoog of laag. Er scheelt dus iets. Taal en lezen 

vormen in het algemeen een probleem, maar dit betreft niet alleen Vlaanderen. Dit Europese 

probleem kan worden gerelateerd aan de sociale media. Sociale media moeten niet worden 

verdreven, maar hun plaats in het onderwijs moet duidelijk worden gemaakt. 

 

Recent bezocht de Commissie voor Onderwijs en Scholenbouw het leersteuncentrum 

Kasterlinden. Mevrouw Khadija Zamouri was daarvan echt onder de indruk. Er wordt een goed 

voorbeeld gegeven, met positieve effecten voor de leerkrachten en de leerlingen. Het betreft 

professionele medewerkers die ter plekke gaan om kinderen in klassen van ‘gewone scholen’ 

te ondersteunen. Volgens de spreker zal dit concept waarschijnlijk ook worden gekopieerd. Het 

is dringend tijd om structurele maatregelen te nemen die voor alle leerlingen positief zijn. 

 

Het raadslid verwijst ten slotte nog naar de recente discussie over gelijke kansen. Zij stelt dat 

gelijke kansen in het onderwijs nooit zorgen voor achteruitgang, maar iedereen vooruit kunnen 

helpen. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt gaat vervolgens in op de vragen. Een eerste vraag 

was of de extra middelen terug te vinden zijn in het Meerjarenplan. De gegevens over de 

ontvangsten worden telkens geactualiseerd op het moment dat de VGC formeel over de 

middelen beschikt. Zoals eerder bepaald, zijn de middelen vanuit de Vlaamse Gemeenschap 

inderdaad gestegen. Met die stijging worden de hogere energiekosten, de indexering en het 

multifunctioneel centrum (MFC) opgevangen. Wat de middelen vanuit het Brussels 

Hoofdstedelijk Gewest betreft, worden op het moment van de opmaak van de vierde aanpassing 
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van het Meerjarenplan de gegevens ingeschreven waarover de VGC op dat moment 

daadwerkelijk beschikt. Dat is een bewust voorzichtige manier van begroten om schokken te 

kunnen opvangen. Het geeft de VGC ook een stabiele financiële basis. Als er in de loop van het 

jaar extra middelen moeten worden gevonden, volstaat dan vaak een actualisering van de 

cijfers. 

 

De federale patrimoniumtaks (of “taks tot vergoeding der successierechten”, specifieke heffing 

voor vzw’s en (private) stichtingen, red.) is onlangs aangepast. Rechtstreeks heeft dat geen 

gevolgen voor de VGC, maar indirect zouden een aantal grote vzw’s geconfronteerd kunnen 

worden met hogere belastinguitgaven. Voor de gemeenschapscentra heeft de aangepaste 

patrimoniumtaks dan weer een gunstig effect, behalve voor gemeenschapscentrum De Markten. 

Volgens de berekeningen zou dat centrum 100 euro meer moeten betalen. 

 

Verder zal elk collegelid de evolutie van de budgetten voor investeringen in zijn of haar 

bevoegdheidsdomein toelichten. Collegevoorzitter Elke Van den Brandt licht alvast de 

algemene investeringen toe, alsook die in haar eigen bevoegdheden. 

 

Aan de cijfers valt af te lezen dat de begroting wordt opgemaakt op het moment van uitbetaling. 

Als facturen later komen, moeten de budgetten daar op een later moment aan worden aangepast. 

Een tweede factor is dat bouwprojecten soms vertraging oplopen, onder meer door de hoge 

bouwprijzen of een moeizame aanbesteding. De kinderopvangsector staat onder grote druk en 

heeft het moeilijk om grote investeringsprojecten op te zetten. 

 

Wat de zogenaamde cocomisering betreft, werd er gevraagd of er nog plannen zijn om projecten 

over te hevelen naar de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie. De VGC wil garant 

staan voor een “warme overdracht” van de dossiers, wat impliceert dat daar voldoende tijd voor 

moet worden uitgetrokken. Op dit moment zijn er geen verdere overhevelingen gepland, maar 

dat kan uiteraard veranderen in een volgende bestuursperiode. 

 

In de vorige aanpassing werden middelen in de begroting geventileerd voor de eenmalige 

energiepremie in 2023. Die eenmalige steun voor de werkingsmiddelen is al volledig 

toegekend. In de domeinen Welzijn, Gezondheid en Gezin vond een projectoproep voor 

investeringssubsidies plaats, specifiek gericht op een verduurzaming van de infrastructuren. Zo 

kunnen organisaties hun energiefactuur op termijn structureel verlagen en blijven er meer 

middelen over voor de dagelijkse werking in de zorg en dienstverlening aan de Brusselaar. 

Voorlopig blijft de respons op de projectoproep relatief beperkt, maar de Administratie volgt 

de aanvragen nauwgezet op en biedt actieve ondersteuning. 

 

Wat de nieuwe beleidscyclus en de eventuele negatieve gevolgen daarvan op de begroting 

betreft: de financiën van de VGC waren, zijn en blijven gezond. De nieuwe manier van werken, 

biedt een nieuwe voorstellingswijze, maar de essentie van het beleid blijft dat de VGC een 

begroting in evenwicht heeft, zowel op korte als op lange termijn. 

 

De heer Arnaud Verstraete had een vraag over ethische en fossielvrije beleggingen. De VGC 

belegt in vastrentende producten, zoals schatkistcertificaten en thesauriebewijzen bij 

gemeenten en intercommunales. Voor de pensioenpijler wordt ingezet op het beheer van de 

Vlaamse Gemeenschap. Dat gebeurt ESG compliant, waarbij ESG staat voor Environmental, 

Social and Governance en betekent dat zowel de ecologische en de sociale als de bestuurlijke 

factoren van de onderneming de prestaties kunnen beïnvloeden. 
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Inzake Jeugdhulp gaat de collegevoorzitter in op de taakverdeling en licht ze de plannen toe. 

De Vlaamse overheid heeft in 2023 een crisis- en investeringsplan voor Jeugdhulp opgesteld, 

wat broodnodig was na de alarmsignalen over het personeelsgebrek, het capaciteitstekort, 

toenemende wachtlijsten en steeds complexere problematieken. In het plan wordt een hoofdstuk 

gewijd aan het versterken van het crisisnetwerk in Brussel (1 miljoen euro). Met de Vlaamse 

overheid is overeengekomen dat de VGC, met al haar expertise en terreinkennis, de coördinatie 

van de crisishulp op zich neemt. Een VTE wordt ingezet om de acties te coördineren (319.000 

euro per jaar, 2 jaar lang). De exacte besteding van de middelen wordt in overleg met het 

werkveld verder ingevuld. 

 

Een overzicht van alle cijfers in verband met kinderopvang wordt schriftelijk doorgestuurd. 

 

Wat ‘leren op de werkvloer’ en de geco’s betreft, is de manier van werken veranderd. 

Kinderbegeleider is helaas nog altijd een knelpuntberoep. De zoektocht naar werkkrachten in 

de kinderopvang gaat door. In het gecoproject werden aanvankelijk extra kinderbegeleiders 

aangetrokken die voldoen aan de voorwaarden voor het statuut van gesubsidieerde contractueel 

of geco. Nu de werkdruk in de sector heel hoog is en het ontzettend moeilijk is om werkkrachten 

te vinden die aan alle criteria voldoen, heeft de VGC, samen met de Vlaamse en de Brusselse 

overheid, bewust gekozen voor een ondersteuningsproject waarin mensen naar de werkvloer 

toe worden geleid, niet zozeer om de capaciteit uit te breiden, als wel om het personeel te 

versterken. Het doel is tweeërlei: de druk op de werkvloer verlagen en mensen op een 

kwaliteitsvolle manier rekruteren en hen laten doorstromen naar een baan als kinderbegeleider. 

Kandidaat-kinderbegeleiders worden ondersteund om een diploma te behalen door de 

combinatie van opleiding en ervaring op de werkvloer. De sector geeft aan dat het moeilijk 

blijft om de witte raven te vinden die en over de juiste kwalificaties beschikken en aan de 

gecovoorwaarden voldoen, en die bovendien Nederlandskundig zijn en een afstand hebben tot 

de arbeidsmarkt. 

 

Wat de scholencapaciteit en speelpleinwerking betreft, heeft de VGC extra middelen 

ingeschreven voor bijkomende speelweken. In de paasvakantie levert dat bv. al 7 extra 

speelweken op vergeleken met een jaar eerder. 

 

De hervorming van de Brede Scholen wordt voortgezet. Het is de bedoeling om met iedere 

gemeente van start te gaan. In juni 2023 keurde het College een modelconvenant goed, een 

basistekst voor een overeenkomst tussen de VGC en de lokale besturen, met daarin een aantal 

voorwaarden, zoals de kernopdracht van de Brede Schoolcoördinator en de afspraken rond de 

financiering. Op basis van dat modelconvenant vonden er de afgelopen maanden een-op-een-

gesprekken plaats tussen de bevoegde schepenen en de huidige of toekomstige werkgevers van 

de Brede Schoolcoördinatoren in elk van de 19 gemeenten. De gesprekken verlopen 

constructief en in elke gemeente reageren de schepenen enthousiast. Van een aantal gemeenten 

ontving de VGC al een ondertekend convenant terug. In de meeste gemeenten wordt het 

convenant eind november of eind december 2023 besproken. Begin 2024 wordt dan duidelijk 

of elk gemeentebestuur een convenant heeft afgesloten. 

 

De collegevoorzitter gaat in op de safe spaces voor meisjes bij JES Brussel. Het voorbije jaar 

is er gewerkt aan het initiatief M-Power rond taboes en mentaal welzijn van meisjes. Daaruit 

bleek dat meisjes vaak de weg naar hulp niet vinden of dat ze de hulpverlening wantrouwen. 

JES kreeg een subsidie om outreachend te kunnen werken naar meisjes en vrouwen in 

maatschappelijk kwetsbare posities. JES kan nu 2 jaar lang expertise opbouwen rond 

genderspecifiek en laagdrempelig werken rond mentaal welzijn en koos ervoor het initiatief uit 
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te werken in Kuregem en rond Anneessens. Meisjes en vrouwen worden begeleid en naar 

gespecialiseerde hulp toegeleid. Er lopen groepstrajecten rond mentaal welzijn en er worden 

samenwerkingen opgezet met de jeugdhulp en de eerste- en tweedelijnszorg geestelijke 

gezondheidszorg. Op termijn moet die expertise gedeeld worden met alle straathoekwerkers. 

 

Collegelid Sven Gatz gaat kort in op de geldstromen in de begroting vanuit Vlaanderen en het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest in zijn bevoegdheidsdomeinen. In jaar 2 en 3 van deze 

bestuursperiode zijn er vrij veel Brusselse middelen naar de Gemeenschapscommissies gegaan 

ten gevolge van de Covid-19-crisis. In diezelfde periode vond een gedeeltelijke herfinanciering 

van de Cocof plaats, met daarbij een ‘compensatie’ van 20 % naar de VGC. Beide bewegingen 

komen in 2023 en 2024 tot stilstand. Dat verklaart de relatieve terugval. De stijging van de 

middelen uit Vlaanderen komt uitsluitend op het conto van de financiering van het 

multifunctioneel centrum (MFC). Als de zaken echter op de langere termijn worden bekeken, 

is er eerder sprake van een continuüm.  

 

Een aparte fiche met de details over de Personeelsplannen zal worden verstrekt aan de Raad. 

Het is niet duidelijk waar de heer Mathias Vanden Borre het cijfer van 380 personeelsleden 

vandaan haalt. De VGC heeft namelijk 723,57 VTE’s met een arbeidscontract in dienst, binnen- 

en buitendiensten samen. Het voorbije jaar waren er 81 aanwervingen, grotendeels 

vervangingen. Op dit moment staan er 5 tijdelijke betrekkingen open, 9 betrekkingen van 

onbepaalde duur en 7 gecoplaatsen. Het volledige personeelsbestand van de VGC is vrij 

uitgebreid en is vergelijkbaar met andere Administraties. 

 

Wat de investeringen in de scholen betreft, kan het College een mooi palmares voorleggen. Het 

streefdoel van de voorbije jaren was (minstens) 1.000 extra plaatsen per jaar. Het idee was om 

deze bestuursperiode 3.000 plaatsen in het basisonderwijs en 3.000 plaatsen in het secundair 

onderwijs te creëren. Dat streefdoel is ruimschoots overtroffen; het betreft 31 projecten met 

capaciteitsuitbreiding voor 3.648 plaatsen in het basisonderwijs en 4.428 plaatsen in het 

secundair onderwijs, en de evolutie zet zich voort. Tijdens de volgende bestuursperiode zal de 

vraag zich opdringen of de capaciteitsuitbreiding wordt voortgezet naar het secundair 

onderwijs. 

 

Het collegelid geeft vervolgens een stand van zaken van het MFC en de evolutie tijdens de 

volgende jaren. Op 1 januari 2023 is men gestart met de rechtstreeks toegankelijke hulp en de 

begeleiding van Zaveldal en het MFC Kasterlinden. Daar is de verankering gebeurd waarbij 

ook een kleinschalig schoolflankerend aanbod voor Zaveldal en Kasterlinden voor emotionele 

en gedragsstoornissen is ontwikkeld. Bij de start ging het om 12 leerlingen en op 1 september 

2023 is dat aantal uitgebreid naar 19 leerlingen. Ook de begeleidingsovereenkomsten zijn 

uitgebreid naar meer partners. Op 1 september van het volgende schooljaar wil men vijf op 

zeven dagen werken met 4 leefgroepen in huis. De capaciteit voor de leerlingen wordt ook nog 

verder opgetrokken naar 26 leerlingen en uiteindelijk uitgebreid tot 50 plaatsen met de nieuwe 

infrastructuur. Het collegelid zal de verdere informatie schriftelijk bezorgen. Hij stelt dat er 

geen noemenswaardige vertragingen zijn wat de investeringen betreft. Alles zit op schema. Een 

vertraging van drie tot maximum zes maanden met een verschuiving van het ene naar het andere 

begrotingsjaar is mogelijk, maar dat heeft zelden een impact op de realisatie van de projecten 

als dusdanig. 

 

Wat de extra inspanningen ten aanzien van de zijinstromers betreft, zijn er drie beurzen geweest. 

Binnenkort is er nog een beurs gepland en volgend jaar nog een. Die beurzen bereiken over het 

algemeen 150 deelnemers bruto waarvan er ongeveer 100 netto komen opdagen. Op dit 
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ogenblik is er een enquête bezig om na te gaan hoeveel mensen effectief doorstromen naar de 

scholen. Niet alle deelnemers aan een beurs van de VGC stromen immers door naar een 

lesopdracht in het onderwijs. Ook zijn niet alle zijinstromers binnen de scholen afkomstig van 

de beurzen. Sommigen stromen rechtstreeks via andere kanalen in. Aangezien het aantal 

zijinstromers procentueel hoger ligt in het Brussels Hoofdstedelijk Gewest, kan gesteld worden 

dat die beurzen daartoe bijdragen. Dat zal duidelijk zijn als de resultaten van de enquête gekend 

zijn. 

 

Andere elementen die de VGC in de strijd werpt, zijn de lerarenbonus en de terugbetaling van 

de inschrijvingsgelden. De lerarenbonus kent een trage start. Slechts 7 scholen hebben daarop 

ingetekend. Scholen gaan volgens eigen inzicht met die lerarenbonus om. Ze kunnen die 

gebruiken om het personeelsbeleid in het algemeen in hun school te ondersteunen, los van de 

zijinstromers. De doelstelling van de maatregel is dat ze de lerarenbonus specifiek op 

zijinstromers inzetten, maar dat gebeurt relatief weinig. Het collegelid gaat zich daar verder 

over informeren en nagaan of de resultaten op dat vlak kunnen worden verbeterd. 

 

De terugbetaling van de inschrijvingsgelden loopt wel goed. In het eerste schooljaar waren er 

81 terugbetalingen en dit schooljaar zijn er al 22 toegekend. Het is afwachten hoe dat verder 

evolueert. Niet alle zijinstromers kiezen ervoor om de korte of lange opleiding te volgen. Dat 

is ook niet verplicht. Sommigen stromen in en nemen genoegen met de status waarin ze zich 

bevinden. Dat wil zeggen dat ze worden aanvaard als zijinstromer, maar dat ze niet beschikken 

over een bijkomend pedagogisch diploma, wat gekoppeld is aan de verloning. De spreker stelt 

een positieve dynamiek vast en zegt dat een veelvoud van verschillende maatregelen kan 

werken. Een maatregel op zich doet dat zelden. 

 

Verder merkt hij op dat hij de Raad daarover in het verleden al schriftelijk informatie heeft 

gegeven hoe de schoolonkosten evolueren. Het is duidelijk dat die in aantal toenemen. Het 

eerste schooljaar vanaf september 2020 hebben 124 scholen daarvoor ingetekend. Dat aantal is 

het daaropvolgende schooljaar gestegen tot 147 en in het lopende schooljaar tot 158. De 

middelen gaan in heel grote mate naar het verlagen van de factuur voor de opvang. Dat is ook 

belangrijk gelet op de discussie over de work-lifebalance voor ouders waarin kinderopvang 

enerzijds en opvang na en voor de schooluren een rol spelen. Verder moeten kinderen de kans 

krijgen om mee te kunnen op de schooluitstappen. Dat zorgt ook voor hun algemene 

ontwikkeling. Aan die twee grote blokken wordt 60 % van de middelen besteed en 25 % aan de 

tussenkomst in de maaltijden en de tussendoortjes. Kleinere bestedingen zijn er voor het 

schoolzwemmen, de kledij voor lichamelijke opvoeding en de menstruatiearmoede. De spreker 

zal de cijfers in detail schriftelijk bezorgen. 

 

Niet alleen in deze legislatuur maar ook de in de vorige heeft de VGC 145 speelplaatsen kunnen 

vergroenen voor een bedrag van telkens 100.000 euro. Het Brussels Hoofdstedelijk Gewest 

heeft daar sinds vorig schooljaar ook een budgettaire lijn voor. De complementariteit tussen 

beide zal nader worden bekeken. Met die middelen is er al heel veel goeds verwezenlijkt. 

 

Verder erkent collegelid Sven Gatz dat sommige resultaten van de taalproeven niet goed genoeg 

zijn. Hij heeft geen persoonlijke of beleidsverklaring van de aangehaalde cijfers over de politie 

die anderhalf jaar oud zijn. Er moet worden bekeken met de Gewestelijke en Intercommunale 

Politieschool of het gaat om een tendens of een eenmalig gegeven. Met een dergelijk cijfer kan 

men niet tevreden zijn. Anderzijds zijn er signalen vanuit Odiseehogeschool en de 

Erasmushogeschool Brussel dat de VGC het nodige doet om te remediëren. Al vragen 

sommigen zich af of het nodig is om dat zo laat in het curriculum te doen. De VGG spijkert bij 
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waar dat nodig is. Het collegelid wijst erop dat de verwerving van het Nederlands van volledig 

anderstalige – lees niet-Nederlandstalige – kinderen met rasse schreden vooruitgaat. Hij 

benadrukt dat sommige kinderen in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel meer dan het 

gemiddelde scoren in Vlaanderen. Anderen blijven daaronder. De VGC probeert daaraan te 

verhelpen via het Onderwijscentrum Brussel. Ze is echter niet verantwoordelijk voor het 

curriculum als dusdanig, wat een Vlaamse bevoegdheid is. Dat is evenwel een ander debat. 

 

Steeds meer leerlingen leggen de hele schoolloopbaan af in het Nederlandstalig onderwijs. 

Vroeger waren er leerlingen die overstapten op het einde van het lager onderwijs naar het 

secundair onderwijs in het Frans. De vraag is of het nodig is om te investeren als men vaststelt 

dat leerlingen op hun 18 jaar niet het vereiste niveau van het Nederlands halen. Volgens de 

resultaten van 15 jaar geleden gaat het om 15 %. Dat cijfer ligt nu mogelijks hoger. De 

persoonlijke politieke overtuiging van het collegelid is dat het zelfs voor die leerlingen beter is 

om hun schoolloopbaan in het Nederlands te hebben gedaan omdat ze meer Nederlands en 

meertaligheid zullen verworven hebben dan wanneer ze dat niet zouden hebben gedaan. Hij is 

ervan overtuigd dat hun taalvaardigheid van het Nederlands in plaats van rond 85 % op het 

einde onder 15 % zou liggen. Volgens cijfers van de taalbarometer ligt de taalvaardigheid voor 

de afgestudeerden met kennis van het Nederlands in het Franstalig onderwijs onder de 15 %. 

Collegelid Sven Gatz kiest voor 85 %, zelfs als hij liever 100 % zou willen behalen. Aangezien 

de weg naar meertaligheid er een van vele dimensies is en het Nederlands daarin een belangrijke 

rol speelt, is die stelling verdedigbaar. Hij wil de discussie met plezier voortzetten op een ander 

moment want die zal nooit afgelopen zijn. 

 

Collegelid Ans Persoons komt terug op de patrimoniumtaks en stelt dat die heel goed wordt 

opgevolgd om na te gaan wat de gevolgen zijn op de culturele vzw’s en de gemeenschapscentra. 

Die lijken in eerste instantie eerder beperkt te zijn. Er is een vrijstelling tot 50.000 euro. De 

vzw’s die daaronder vallen, worden vrijgesteld. Vooral de rijkere vzw’s zouden dus het effect 

voelen. 

 

Wat de vraag over de verschuivingen bij Cultuur, Jeugd en Sport betreft, stelt de spreker dat 

30.000 euro voor de erelonen voor de algemene investeringen in Cultuur, Jeugd en Sport 

worden verschoven van 2023 naar 2024. Van de 1 miljoen euro investeringssubsidie van de 

Stad Brussel voor de deelname in het project Nekkersdal wordt 500.000 euro in 2024 

ingeschreven en 500.000 euro in 2026 in plaats van in 2023 en 2025. Het bedrag blijft dus 

hetzelfde. 

 

Voor het gemeenschapscentrum Vaartkapoen wordt er 550.000 euro extra vrijgemaakt in 2023 

voor de afronding van de werf. Voor de N22 wordt er bijkomend 200.000 vrijgemaakt in 2024 

en in 2025 voor veiligheidswerken. Voor De Markten wordt er in 2023 125.00 euro extra ter 

beschikking gesteld voor de indexering en de bijkomende werken. Dat heeft niets te maken met 

de skeletten die onder de binnenkoer van de Markten zijn gevonden. De grootste verschuivingen 

zitten bij investeringen in het patrimonium. Wat de Abattoirsite betreft, zal de laatste schijf voor 

de versteviging van de manufactuur van 400.000 euro voor het zwembadcomplex in 2024 

worden betaald in plaats van in 2023. 

 

Verder stelt het collegelid voor om het overzicht van alle investeringen in Sport schriftelijk te 

bezorgen. Tussen 2019 en 2023 gaat het over 43 projecten. In 2024 komen er nog 2 projecten 

bij. 
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Vervolgens geeft het collegelid aan dat de VGC de Vlaamse middelen uit het Plan Samenleven, 

waarbij de Vlaamse overheid gedurende drie jaar projectmiddelen ter beschikking stelt van 

lokale besturen, zal inzetten voor de realisatie van het VGC-beleidsplan Samenleven 2022-

2025. De huidige aanpassing geldt voor de middelen die werden toegekend voor het tweede 

projectjaar, dat loopt van 15 oktober 2023 tot en met 14 oktober 2024. De VGC ontving 

hiervoor 594.000 euro. Met deze aanpassing worden de ontvangsten en uitgaven op elkaar 

afgestemd. Het grootste deel is bestemd voor de subsidies voor terreinpartners uit Samenleven, 

Onderwijs en Vorming. De VGC neemt ook een aantal eigen initiatieven. Overigens gaat het 

voor elk project over cofinanciering: de Vlaamse middelen gaan gepaard met ongeveer 

gelijkaardige middelen van de VGC. 

 

Voorbeelden van projecten zijn de conversatietafels voor ouders op school van de Huizen van 

het Nederlands, stadswandelingen georganiseerd door Brukselbinnenstebuiten voor NT2-

cursisten, de uitbreiding van het buddyproject van Federatie van Mondiale & Democratische 

Organisaties (FMDO), toeleiding van nieuwkomersgezinnen, de taaltutoren van Don Bosco en 

het tweedekansonderwijs van het CVO. 

 

De VGC organiseert samen met Citizenne omstaanderstrainingen in het N-netwerk in de strijd 

tegen discriminatie. Om polarisatie aan te pakken, is er nu ook de methodiek van brave spaces, 

waarbij mensen met heel uiteenlopende standpunten worden samengebracht in veilige 

omgevingen en er naar elkaar kan worden geluisterd. Natuurlijk is er ook nog de VGC-

projectoproep rond polarisatie die het College zal bespreken en waarvoor middelen zullen 

worden vrijgemaakt. 

 

Het gedetailleerde overzicht van de projecten kan schriftelijk worden bezorgd. 

 

 

3. Bespreking van de Strategische nota 2022-2025 

 

Actie ACT114 

 

Met dit actiepunt neemt de VGC initiatieven om overgangen in de onderwijsloopbanen van 

leerlingen vlotter te laten verlopen. De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) vraagt zich af of 

dit gaat over het project Connect van de vzw i-mens en de terugbetaling van schoolkosten aan 

leerlingen uit kwetsbare gezinnen. Kan het collegelid verklaren waarom het budget volgend 

jaar stijgt met 77.681 euro, maar in 2025 daalt met 750.000 euro? 

 

Collegelid Sven Gatz verduidelijkt dat het actiepunt 114 handelt over de scholengids Generatie 

BXL, de website ‘Communiceren met ouders’ en inderdaad de schoolonkosten voor kwetsbare 

jongeren. Dat laatste zal een discussiepunt worden voor de begrotingsopmaak in 2025. 

Misschien zal dit debat dan met andere raads- en collegeleden worden gevoerd.  

 

Actie ACT142 

 

Raadslid Khadija Zamouri (Open Vld) vraagt zich af of de stijging bij dit actiepunt – 

initiatieven om het tekort aan kinderbegeleiders en zorgprofessionals te verminderen – te 

danken is aan extra steun van de Vlaamse Regering. Het gaat over Werken voor Ketjes en over 

de gecoregeling. De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) stelt vast dat de kredieten doorheen 

2023 zijn gedaald. In de initiële begroting was hiervoor 576.000 euro uitgetrokken. Hij vraagt 
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zich af wat hiervoor de verklaring is. Hoeveel kandidaat-kinderbegeleiders zitten vandaag in 

het traject? Wat zijn de verwachtingen voor de komende jaren? 

 

De collegevoorzitter Elke Van den Brandt licht toe dat de gecocontracten vroeger 

voorbehouden waren voor mensen die gekwalificeerd waren voor kinderopvang, ver genoeg 

verwijderd waren van de arbeidsmarkt en Nederlandskundig waren. Dat is onmogelijk te vinden 

op de huidige arbeidsmarkt, wat ook bevestigd wordt door de sector. Deze middelen werden 

gebruikt voor capaciteitsuitbreiding. De mensen konden dus worden ingezet, maar op 

voorwaarde van extra plaatsen in de crèche. Dat was praktisch onhaalbaar voor de sector, die 

schreeuwt om werklastvermindering, meer personeel voor hetzelfde aantal kinderen en nieuwe 

instromers. 

 

Nu zullen mensen zonder diploma worden opgeleid terwijl ze deeltijds op de werkvloer staan. 

Er worden dus gerichte opleidingen ingericht. Ook het CVO heeft zich geëngageerd om die 

opleiding aan te bieden. Op deze manier worden mensen naar de job geleid zonder dat dit leidt 

tot capaciteitsuitbreiding. 

 

Wij geloven heel sterk in dit project. In principe starten de eerste mensen hun opleiding in 

januari 2024. Nu wordt volop ingezet op rekrutering. Het resultaat zal de komende jaren moeten 

blijken. Er zijn middelen uitgetrokken om 44 kandidaten op te leiden. Volgende week is er een 

jobdating waarbij geïnteresseerden gekoppeld kunnen worden aan werkgevers. De sector geeft 

zelf aan dat dit een goede manier is om te rekruteren. 

 

Ook dit is een cofinanciering vanuit de VGC. De VGC kan hiervoor middelen vrijmaken omdat 

de middelen voor capaciteit deels worden overgenomen door Vlaanderen. De subsidies worden 

op verschillende manieren toegepast. Voor de crèches is er een samenwerking met Actiris, 

waarbij voor een omkadering van de kandidaat-kinderbegeleiders wordt gezorgd, met een 

leercoach en een buddy. Daarnaast zijn er de opleidingskosten van de kandidaat-

kinderbegeleiders en de doorstroom van gekwalificeerde kinderbegeleiders zodat er nieuwe 

kunnen instappen. Voor EVA vzw is er ook de inbreng rond expertise, rekrutering, 

mentorschap, cultuursensitiviteit, trajecttewerkstelling en opleiding via enerzijds, een 

basisvorming en intervisie, en anderzijds, contact met leercoaches en buddy’s. Voorts is er een 

stuurgroep om signalen te capteren zonder er ook echt op te kunnen inzetten. Het Huis van het 

Nederlands brengt expertise in rond de oefenkans van Nederlands op de werkvloer. Dat is een 

basisvorming voor leercoaches en buddy’s op een tweetal momenten per jaar. 

 

Het project moet de werklast verlagen en zorgen voor een nieuwe instroom van medewerkers 

in de kinderopvangsector. De middelen verschuiven deels naar 2024 en 2025 omdat het project 

in de komende jaren op kruissnelheid zal komen, afhankelijk van het aantal kandidaten. 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) betreurt dat het zo lang heeft geduurd. Het 

personeelstekort in de kinderopvang was al onderwerp van debat vóór zijn zoontje naar de 

crèche ging. Vandaag zit hij in het kleuteronderwijs en het project moet nog altijd van start 

gaan. Daarnaast is elke bijkomende kinderbegeleider een goede zaak, maar 44 plaatsen is ook 

niet om van achterover te vallen, gelet op de noden. Collegevoorzitter Elke Van den Brandt 

verduidelijkt dat het niet om 44 plaatsen gaat, maar over 44 kandidaat-kinderbegeleiders. Dat 

zijn mensen die opgeleid worden om in de sector te werken en hopelijk duurzaam aan de slag 

zullen blijven. Wanneer mensen opgeleid zijn, komt de plaats opnieuw vrij. Het is een project 

waarvoor de sector zelf heel sterk vragende partij is. De VGC is uiteraard bereid om meer te 

doen. Kinderopvang en de uitbreiding van de kinderopvangplaatsen is niet louter een Brusselse, 
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maar ook een Vlaamse aangelegenheid. Ook de Vlaamse overheid zal dus een inspanning 

moeten leveren. 

 

Actie ACT124 

 

De heer Jan Busselen (PVDA) merkt op dat een uitbreiding van het personeelsbestand moet 

zorgen voor meer aanwezige CLB-medewerkers op school, wat heel nuttig zou zijn. De 

ontvangsten stijgen tussen 2023 en 2024 en stagneren in 2025 en de uitgaven dalen tussen 2023 

en 2024. Het raadslid vraagt zich af waar deze daling vandaan komt en hoe die te rijmen valt 

met de uitbreiding van het personeelsbestand. Daarnaast is er ook sprake van een halvering van 

de investeringen. 

 

Collegelid Sven Gatz geeft aan dat de Vlaamse overheid aan de drie CLB’s (en dus ook aan 

N-Brussel) een extra structureel werkingsbudget ter beschikking heeft gesteld. Voor N-Brussel 

is dit 180.000 euro. Het doel van dit budget is het verder ondersteunen van de aanwezigheid 

van CLB-medewerkers op school en het bijstaan van leerlingen en leerkrachten bij specifieke 

onderwijsbehoeften. Die ontvangst is structureel en de werking wordt dit schooljaar nog 

opgestart. Bij de uitgaven gaat er niets af van de bijkomende ondersteuning voor 

personeelsbeleid. Bepaalde aankopen die bij de uitgaven horen, kunnen echter wel fluctueren. 

Het gaat hier onder meer over vorming, busvervoer van leerlingen, medisch onderzoek, 

medisch verbruiksmateriaal, pedagogisch testmateriaal, naslagwerken en tolken. Hetzelfde 

geldt voor sommige investeringen. Het collegelid onthoudt vooral het goede nieuws, met name 

de extra ondersteuning van het departement Onderwijs van de Vlaamse Regering voor de drie 

CLB’s in Nederlandstalig Brussel. 

. 

Actieplan 15 

 

De heer Jan Busselen (PVDA) wijst erop dat de middelen voor het naar waarde schatten van 

het engagement van de Brusselaars gelijk blijven. Alsof er geen inflatie zou zijn in 2022 en de 

jaren nadien tot 2025. Hetzelfde is van toepassing op Actie ACT152. Het gaat niet om enorme 

bedragen, maar als men afhankelijk is van deze middelen moet dit toch wegen als die drie of 

vier jaar lang niet geïndexeerd worden. Het raadslid vraagt om uitleg hieromtrent. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt zegt dat het Kenniscentrum vanuit verschillende 

Acties middelen krijgt. Het gaat hier dus om een deel van de middelen. Met het werkveld is een 

algemene indexering afgesproken, voor de eerste keer in de geschiedenis van de VGC. Die 

indexering is getrapt in drie stappen, waarbij men tegemoet moet komen aan de steeds 

toenemende kosten. In totaal loopt dit op tot een verhoging van 10 %, ook voor het 

Kenniscentrum. Maar de middelen komen uit verschillende posten. 

 

De heer Jan Busselen (PVDA) vraagt waarom de middelen niet worden geïndexeerd. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt legt uit dat die middelen elders staan. Het 

totaalbudget van het Kenniscentrum zal toenemen met 10 % om de inflatie te compenseren. Als 

je de middelen in verschillende Acties optelt, kom je uit bij een indexering van 10 % van de 

middelen van het Kenniscentrum. 
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Actie ACT213 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) heeft een kleine bedenking bij de investeringen in 

jeugdinfrastructuur. Kan de ontvangst van 95.000 euro toegelicht worden? Het raadslid verwijst 

ook naar eerdere vragen van mevrouw Lotte Stoops en hemzelf over de jeugdinfrastructuur. 

Kan collegelid Ans Persoons, net zoals voor Sport, een overzicht bezorgen van alle gedane 

investeringen van de VGC in jeugdinfrastructuur in de voorbije jaren?  

 

Er werd ook al kort ingegaan op de rol van de gemeenten en de problemen die daar heersen. 

Toen heeft collegelid Ans Persoons erkend dat er meer verwacht moet worden van de Vlaamse 

schepenen. De vraag is of er sinds het laatste debat nieuw overleg heeft plaatsgevonden of actie 

is ondernomen om in dit domein vooruitgang te boeken. 

 

Collegelid Ans Persoons bevestigt dat ze een overzicht kan geven van alle subsidies voor 

jeugdinfrastructuur. Deze legislatuur werd er over meer dan 1,2 miljoen euro aan subsidies voor 

jeugdinfrastructuur beslist. Deze informatie wordt toegevoegd aan het verslag. Dit jaar gaat het 

over 22.000 euro om de noodzakelijke werken voor Bronks uit te voeren. In 2024 betreft het 

een nogmaals bevestigde uitbetaling van subsidies voor de renovatie van Het Neerhof.  

 

Het collegelid heeft vorige week overlegd met alle Nederlandstalige schepenen bevoegd voor 

Lokaal cultuurbeleid om bepaalde zaken te bespreken. Ze zal ook een brief schrijven naar 

Ganshorens schepen Philippe Beghin om vorderingen te maken in verband met jeugdhuis 

Tongeluk, zodat de nieuwe bestuurders dit jeugdhuis opnieuw in gebruik kunnen nemen onder 

begeleiding van vzw Entree. 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) vindt 1,2 miljoen euro niet bijzonder veel voor een 

periode van vijf jaar. Misschien is dit slechts een deel van de totale investeringen in 

infrastructuur? Want er zijn toch heel wat noden. Worden er binnen andere budgetposten nog 

middelen uitgetrokken voor jeugdinfrastructuur? 

 

Het is goed dat het collegelid met de schepenen aan de slag is gegaan en het zou interessant zijn 

om van deze vergadering een verslag te krijgen. In het verleden werd er ook al gevraagd om 

vanuit de Raad meer structureel overleg in te bouwen met de Nederlandstalige schepenen en 

gemeenteraadsleden in de negentien gemeenten. Zo kan er een betere wisselwerking komen om 

positieve en negatieve zaken aan te kaarten en te bespreken wat er leeft in de gemeenten. Er is 

niet zo veel gebeurd en misschien is het wel interessant om een basis te leggen voor dit initiatief, 

zodat dit verder uitgebouwd kan worden tijdens de volgende legislatuur. 

 

Collegelid Ans Persoons vermeldt nog dat de 1,2 miljoen euro bedoeld is voor specifieke 

infrastructuurprojecten. Daarnaast is er nog het lopende contract met FIX vzw voor kleine 

investeringen rond duurzaamheid, hygiëne en veiligheid. Deze vzw doet een tweejaarlijkse 

controle van alle jeugdhuizen en komt ook tussen bij kleine werken. Het gaat immers niet altijd 

om grote renovatieprojecten. Dit staat dus los van de subsidie van 1,2 miljoen euro voor 

specifieke projecten in jeugdinfrastructuur. 

 

Er is geen verslag van de ontmoeting met de schepenen. De raadsleden kunnen wel altijd zelf 

het initiatief nemen om de schepenen op regelmatige basis te horen. 
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Actie ACT241 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) heeft een bedenking bij pag. 16. Voor de capaciteit 

in de kinderopvang was initieel 2,7 miljoen euro ingeschreven voor 2023, drie miljoen euro 

voor 2024 en ongeveer 3,5 miljoen euro voor 2025. Die bedragen dalen door de aanpassing. 

Daalt het aantal plaatsen dat de VGC prefinanciert? Of moeten de bedragen anders 

geïnterpreteerd worden? Daarnaast staat er in de toelichting dat er door de verlaging van het 

voorziene budget extra middelen vrijkomen voor Floréal in Ukkel, maar waarom wordt dit extra 

geld niet ingezet om nieuwe plaatsen te prefinancieren? De nood is immers hoog, dus waarom 

gebeurt dit niet? 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt preciseert dat het rollend fonds de 

capaciteitsuitbreiding prefinanciert. Het betreft vooral projecten waarvoor Vlaanderen in de 

toekomst een financiering heeft voorzien. Door de prefinanciering kunnen die projecten sneller 

openen. Vlaanderen neemt later een aantal van deze projecten over.  Het signaal uit de sector is 

dat er momenteel een dusdanig tekort is, dat een aantal plaatsen niet ingevuld raakt. Daarom 

kiest de VGC ervoor om die middelen te besteden aan projecten die de extra instroom en 

opleiding van kinderbegeleiders bevorderen. Zo wordt een structureel antwoord geboden op 

een reële nood aan begeleiders.  

 

Er komt een nieuwe oproep voor uitbreiding vanuit de Vlaamse overheid in het voorjaar van 

2024. Momenteel leggen de VGC en de Vlaamse overheid de criteria en prioriteiten vast. Er 

wordt bekeken of het om de versterking van de bestaande sectoren gaat, een uitbreiding of een 

combinatie van de twee. 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) is van mening dat het College twee sporen moet 

bewandelen. Enerzijds moeten er meer begeleiders aangetrokken worden. Anderzijds moet de 

VGC steeds inzetten op extra opvangplaatsen. Er zijn middelen gereserveerd in 2023 maar nu 

worden die verlaagd en dit is niet de juiste beslissing. 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt benadrukt dat deze middelen wel degelijk gebruikt 

worden. Hiermee zullen extra kinderbegeleiders aangetrokken worden. Anders zal er 

kinderopvang zijn zonder begeleiders. Net zoals er in het verleden gebouwen waren zonder 

capaciteit. De VGC heeft toen beslist om die capaciteit zelf in te vullen met de verhoogde 

prefinanciering en deze legislatuur is het rollend fonds dan ook sterk verhoogd. De 

uitbreidingsronde wordt volgend jaar samen met de Vlaamse Gemeenschap gepland. 

 

Actie ACT244 

 

De heer Jan Busselen (PVDA) merkt op dat er meer personeel voor kinderdagverblijven wordt 

gezocht. Ook voor de bouw van kinderdagverblijven zijn meer mensen nodig. In meerdere 

gemeenten bedraagt de capaciteit namelijk nog steeds slechts 25 tot 30 %. Zeker voor ouders 

die de kinderopvang nodig hebben om te gaan werken, is dat veel te weinig.  

 

Het raadslid stelt vast dat de middelen voor opleiding en omkadering worden verschoven. Het 

betreft een stijging van bijna 1 miljoen euro richting 2024 en 2025, maar in 2025 wordt een 

daling naar 2,7 miljoen euro vooropgesteld. Dat is erg weinig. Bovendien wordt de daling niet 

gecompenseerd. Kan de collegevoorzitter meer toelichting verschaffen? 
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Het gaat voornamelijk om bouwprojecten die gepland zijn, maar soms vertraagd worden 

uitgevoerd volgens collegevoorzitter Elke Van den Brandt. Ze zal de lijst met bouwprojecten 

die in de steigers staan, toevoegen aan het verslag.  

 

Het College ijvert ervoor om alle projecten volgens planning te doen verlopen, maar sommige 

projecten lopen nu eenmaal vertraging op waardoor de bijbehorende middelen mee opschuiven. 

Behalve deze pure infrastructuurprojecten vermeldt de collegevoorzitter ook erkenningen en 

werkingsmiddelen. De VGC wil niet alleen meer personeel in kinderdagverblijven en de 

versnelde bouw van kinderdagverblijven, maar wil ook mensen aantrekken die de 

werkingsmiddelen op de werkvloer kunnen uitvoeren. De middelen worden niet bewust 

verlaagd. 

 

Als er middelen naar later worden verschoven, wordt de pot later groter, oppert het raadslid. 

Toch blijkt die pot met twee derde kleiner te worden. Hoe verklaart de collegevoorzitter die 

daling?   

 

De collegevoorzitter antwoordt dat de middelen inderdaad opschuiven en dat de pot groter 

wordt. De lijst met investeringen zal bij het verslag worden bijgevoegd, zodat het raadslid 

duidelijk kan zien over welke investeringsdossiers het precies gaat. 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) sluit zich aan bij de vraag van raadslid Jan Busselen. 

Het is fijn dat het overzicht aan het verslag wordt toegevoegd. 

 

In de crèche waar de kinderen van het raadslid naartoe gaan, worden al tweeënhalf jaar 

verbouwingswerkzaamheden uitgevoerd. Het geduld van de directie, het personeel, de ouders 

en van de kinderen zelf is stilaan op. In een werkomgeving die al stresserend is, creëren 

verbouwingswerkzaamheden nog meer stress. Kan de VGC kinderdagverblijven met 

bouwwerven die vertraging oplopen, niet beter bijstaan? Dezelfde vraag geldt voor de 

beleidsdomeinen Cultuur, Jeugd en Sport, alsook voor de gemeenschapscentra. Vertraging is 

eigen aan verbouwingen. Toch oppert het raadslid dat de VGC een tandje kan bijzetten door 

aannemers sneller aan te spreken op bouwplaatsen die vertraging oplopen. 

 

De collegevoorzitter merkt op dat de sector het erg lastig heeft vanwege het personeelstekort 

en de werkdruk. De VGC verleent wel degelijk steun bij de opvolging van bouwdossiers. Een 

aantal medewerkers is er bijna dagelijks mee bezig. 

 

De coördinatoren van de kinderopvanginitiatieven zijn elke dag begaan met het opvangen van 

personeelstekorten, hun personeel en de communicatie met ouders. Het vele werk weegt zwaar 

op de sector, die ook te kampen krijgt met hoge bouwprijzen en moeizame aanbestedingen.  

 

In het nieuwe investeringsreglement van de VGC is in een begeleidingscommissie voorzien die 

projecten kan ondersteunen en verbeteren. De bedoeling is om zoveel mogelijk last van de 

schouders van kinderdagverblijven te tillen. De kern van het probleem blijft echter dat de sector 

al op zijn tandvlees zit. 

 

Actie ACT335 

 

Commissielid Mathias Vanden Borre (N-VA) stelt vast dat het ondersteuningsbudget 

waarmee lerarenopleidingen een werking rond meertaligheid kunnen uitbouwen, bijna wordt 
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gehalveerd. Hoe evolueert de financiering? Waaraan worden de middelen besteed? Heeft het 

initiatief succes geboekt? Is het initiatief nodig? 

 

Collegelid Sven Gatz erkent dat de vraagsteller en hijzelf verschillen van mening over de nood 

aan het initiatief. Begrotingstechnisch gebeurt er echter niet zoveel. Het budget wordt aangepast 

door de wijziging in het betaalritme van subsidies. Het geld wordt wel herbestemd in 2024. De 

ondersteuning van de tweetalige lerarenopleiding, georganiseerd door Erasmushogeschool 

Brussel en Haute École Francisco Ferrer, gaat gewoon verder. Desgewenst kan het collegelid 

een historisch overzicht van het aantal afgestudeerden bezorgen aan de Raad.  

 

Het raadslid kijkt ernaar uit die cijfers te ontvangen. 

 

Actie ACT425 

 

De VGC faciliteert, ondersteunt en versterkt het netwerk rond nieuwkomers en inburgeraars, 

zegt de heer Mathias Vanden Borre (N-VA). Het budget wordt verdrievoudigd tot ongeveer 

290.000 euro. Hoeveel geld wordt er precies uitgetrokken voor welke doeleinden? Hoeveel geld 

wordt geïnvesteerd in het buddyproject? 

 

De hele som maakt deel uit van het Connect-project, antwoordt collegelid Ans Persoons. Dat 

project strekt ertoe om nieuwe Brusselaars goed te onthalen in het N-netwerk. De 

begrotingsraming werd bijgesteld naar het correcte bedrag en werd aangevuld met de verwachte 

inkomsten voor 2024 en 2025. 

 

Met de buddytrajecten bouwt Connect Brussels bruggen tussen nieuwe en minder nieuwe 

Brusselaars. Er werd bovendien een platform gecreëerd waarop diverse partners in het N-

netwerk aanwezig zijn. Het hele netwerk wordt gestimuleerd om nieuwe Brusselaars een warm 

onthaal te bieden. Lokale besturen die aan de proeftuinen deelnamen, engageerden zich om bij 

te dragen aan de visieontwikkeling rond de vierde pijler en om een operationeel basiskader voor 

de toekomstige werking uit te bouwen. 

 

De focus van de kwalitatieve buddytrajecten ligt op brede sociale steun, de kennismaking met 

het Nederlandstalig aanbod en de doorstroming naar vrije tijd. Met maar liefst 75 nieuwkomer-

buddyduo’s werd het vooropgestelde streefcijfer bij de recentste telling gehaald. Bij aanvang 

van de proeftuin nam de VGC de nodige tijd om te peilen naar de behoeften van de inburgeraars, 

die vervolgens centraal werden gesteld in de uitwerking van het traject. Elk onderdeel van het 

traject werd inhoudelijk en methodologisch sterk uitgewerkt. 

 

Bovendien is de VGC een impactmeting aan het uitvoeren. Daaruit blijkt dat het sociaal netwerk 

van de nieuwe Brusselaars die aan Connect deelnemen, sterker is. De impactmeting verschaft 

een beter overzicht van hun ervaringen en drempels, zodat de VGC haar aanbod voortdurend 

kan aanpassen. 

 

Acties ACT434 en ACT435 

 

De heer Jan Busselen (PVDA) heeft een opmerking over de bewering in het Meerjarenplan 

dat de “strijd tegen armoede wordt opgevoerd”. In 2022-2023 was die bewering terecht. Er 

kwamen toen heel wat middelen vrij voor Armoedebestrijding, met name inzake buurtgerichte 

ontmoetingsplekken. De middelen die voor 2024 en zeker 2025 worden uitgetrokken, maken 

zo’n bewering echter niet mogelijk.  
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Wat ACT434 betreft, wil hij weten hoe het komt dat de middelen voor de strijd tegen 

kinderarmoede tussen 2022 en 2025 niet worden geïndexeerd. In ACT435 wordt in middelen 

voorzien om mensen in armoede via Paspartoe toegang te geven tot cultuur, kunst en vrije tijd. 

Tussen 2023 en 2024 wordt het budget voor die actie zelfs verlaagd. Waarom kunnen de 

middelen niet gewoon worden geïndexeerd? 

 

Collegevoorzitter Elke Van den Brandt licht toe dat er voortaan in een structurele subsidie 

van 65.000 euro is voorzien voor 8 verenigingen waar armen het woord nemen. Samen komt 

dat neer op jaarlijks 520.000 euro. Die verenigingen kunnen zo een extra VTE aannemen. Die 

subsidie is nu duurzaam verankerd op een permanente basis. Het gaat om Bonnevie, De 

Buurtwinkel, Chez Nous, Vrienden van het Huizeke, ARA, Pigment, Wijkpartenariaat De 

Schakel en Doucheflux. 

 

Onder ACT434 zijn de middelen ingeschreven die van de Vlaamse overheid komen. De 

uitgaven zijn geventileerd over Acties 114, 141, 142 en 243. De collegevoorzitter wijst erop 

dat in het Meerjarenplan ook elders ingezet wordt op de strijd tegen kinderarmoede, maar ze is 

zich ervan bewust dat die strijd moet worden opgevoerd in de volgende legislatuur. 

 

Collegelid Ans Persoons vult aan dat de bedragen voor Paspartoe hetzelfde blijven. Maar in 

de toelichting is wel een fout geslopen. De tekst “de eigen uitgaven voor ondersteuning worden 

verminderd” is niet juist.  

 

De heer Jan Busselen (PVDA) vraagt of het wel correct is dat de cijfers voor 2024-2025 

hetzelfde blijven en in vergelijking met 2023 dalen. 

 

Collegelid Ans Persoons wijst op een verschuiving tussen Acties 435 en 523, maar in totaal 

komt er 20.000 euro bij. Er is dus absoluut geen vermindering. De verwarring is ontstaan door 

de fout in de toelichting. De tekst zou daar moeten luiden: “In 2024 en 2025 voorzien we een 

stijging van het gebruik van Paspartoe door mensen in kwetsbare situaties. De middelen voor 

tussenkomsten en kansentarieven worden verhoogd.” 

 

Actie ACT511 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) stelt vast dat de erfgoedcellen van Koekelberg en 

Sint-Jans-Molenbeek nog niet online zijn. Hij vraagt naar de timing en wil graag weten hoe de 

gesprekken opschieten met Sint-Gillis, Watermaal-Bosvoorde en Etterbeek. 

 

Collegelid Ans Persoons verduidelijkt dat er dertien lokale erfgoedbanken zijn. In de meeste 

gemeenten is er een lokale werking met vrijwilligers. In een aantal gemeenten zorgt de 

Erfgoedcel voor ondersteuning bij gebrek aan een coördinator of vaste partner. Dat is zo in Stad 

Brussel, Haren, Laken en Sint-Agatha-Berchem. Anderlecht, Koekelberg en Sint-Jans-

Molenbeek zitten in de opstartfase. 

 

Actie ACT544 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) vraagt naar de problemen met de aannemer bij de 

renovatie van De Markten. Daardoor zou de werf al een tijdje stilliggen, met alle problemen 

van dien voor de toegankelijkheid. Verder vraagt hij ook naar de timing voor de gunning in 

gemeenschapscentrum Nekkersdal. 
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Collegelid Ans Persoons bevestigt dat de werken voor Nekkersdal volgende week worden 

gegund. De werf van De Markten verloopt moeilijk. Discussies met de aannemer zorgen voor 

vertraging. Er is nog niet beslist of er al dan niet verder gewerkt wordt met dezelfde aannemer. 

De recent gevonden skeletten zijn alleszins niet de oorzaak van de problemen. 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) heeft gehoord dat de vertraging zou oplopen tot twee 

jaar, maar dat is volgens het collegelid een foute inschatting. 

 

 

Actie ACT614 

 

De heer Mathias Vanden Borre (N-VA) merkt op dat een bedrag van 400.000 euro aan 

investeringsuitgaven wordt doorgeschoven. Hij vraagt zich af of het dan om de middelen voor 

Abbatoir gaat. Hij informeert ook naar de stand van zaken van het zwembadproject daar. 

 

Collegelid Ans Persoons bevestigt dat het inderdaad om de laatste schijf voor Abbatoir gaat. 

Iedereen is ervan overtuigd dat er een openluchtzwembad moet komen, want in vergelijking 

met andere Europese steden blijft Brussel daar in gebreke. De algemene plannen voor de site 

worden in januari 2024 voorgelegd aan de Brusselse Hoofdstedelijke Regering. In maart zou 

de Brusselse Hoofdstedelijke Regering dan een beslissing moeten nemen. Specifiek voor het 

zwembad moet het beleidsdomein Cultuur, Jeugd en Sport nog een definitieve beslissing nemen 

over de projectdefinitie en -structuur. 

 

 

2. Artikelsgewijze bespreking en stemming 
 

Er worden geen opmerkingen geformuleerd bij de artikelen 1 en 2 van de verordening. De 

artikelen 1 en 2 worden aangenomen met 3 stemmen voor, 1 stem tegen. 

 

 

3. Stemming over het geheel 
 

Het Ontwerp van verordening tot goedkeuring van de aanpassing nr. 2023/4 van het 

Meerjarenplan 2022-2025 en de vaststelling van de kredieten voor het jaar 2024 van de Vlaamse 

Gemeenschapscommissie wordt in zijn geheel ter stemming voorgelegd en wordt aangenomen 

met 3 stemmen voor, 1 stem tegen. 

 

 

 

 

De verslaggever,       De voorzitter, 

Khadija ZAMOURI       Els ROCHETTE 
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BIJLAGE I 

 

Actie 114: de VGC neemt initiatieven om de overgangen in de onderwijsloopbaan van 

leerlingen vlotter te laten verlopen 

 

Besteding van de middelen m.b.t. het project tussenkomst in de schoolkosten van kinderen uit 

kwetsbare gezinnen. 

 

Met deze subsidies, kunnen scholen tussenkomen in de schoolkosten van kinderen uit gezinnen 

die het moeilijk hebben om de schoolrekeningen te betalen. Scholen kunnen hiermee 

schoolboeken- en materiaal, schoolzwemmen, opvang en uitstappen bekostigen, maar ook 

onder andere maaltijden en menstruatie-materiaal. 

 

Overzicht subsidies: 

 September 2020 – december 2021 (toegekend eind 2020):  

o Aanvragen: 124 hoofdscholen 

o Totaalbudget: 750.000 euro 

 2022-2023 (toegekend in 2022) 

o Aanvragen: 147 hoofdscholen 

o Totaalbudget: 680.000 euro 

 2023-2024 (toegekend in 2023) 

o Aanvragen: 158 hoofdscholen 

o Totaalbudget: 725.370 euro 

 

Besteding van de middelen (op basis van de verwerkte gegevens 2022-2023): 

 

Uitgaven basisonderwijs %  Uitgaven secundair onderwijs % 

Opvang 32,9 Schoolboeken 53,7 

Uitstappen 31,6 Uitstappen 23,2 

Maaltijden 22 Vakmateriaal 15,4 

Schoolzwemmen 5,1 Maaltijden 5,2 

Tussendoortjes 4,4 Tussendoortjes 12 

LO-kledij 3,1 Menstruatie 0,9 

Menstruatie 0,8 Schoolzwemmen 0,4 

 

 

Actie 116: de VGC zet in op het behoud en de uitbreiding van de onderwijscapaciteit en 

investeert in de bouw en verbouwing van scholen. We willen deze legislatuur minimum twee 

nieuwe campussen voor basis- en secundair onderwijs realiseren in samenwerking met partners 

 

Nieuwbouw en renovatiedossiers met en zonder capaciteitsuitbreiding , incl. DKO 

 

Gesubsidieerde projecten sinds start legislatuur, per vestigingsplaats : 53 projecten met een 

totale investering van  267.122.000 euro, waarvan: 

- 31 projecten met capaciteitsuitbreiding 

o 3.648 plaatsen capaciteitsuitbreiding basisonderwijs 

o 4.428 plaatsen capaciteitsuitbreiding secundair onderwijs 

- 7 projecten voor het deeltijds kunstonderwijs 

- 2 projecten buitengewoon onderwijs 
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Naam school Gemeente Type 

GO! RHOK Academie Etterbeek Etterbeek DKO 

GO! Muziekacademie Etterbeek Etterbeek DKO 

GO! Muziekacademie Schaarbeek Schaarbeek DKO 

Academie MW OGO Sint-Agatha-Berchem Sint-Agatha-Berchem DKO 

Academie MW OGO Sint-Lambrechts-Woluwe Sint-Lambrechts-Woluwe DKO 

Academie MW OGO Sint-Pieters-Woluwe Sint-Pieters-Woluwe DKO 

Academie MWD OGO Jette Jette DKO 

Atheneum Brussel Brussel SO 

Campus Droomboom Laken BaO-SO 

Campus Innova Anderlecht BaO-SO 

Campus Pacheco Brussel BaO-SO 

Campus Pleinlaan - Atheneum Etterbeek Elsene SO 

Campus Pleinlaan - Imelda-Instituut Elsene SO 

Campus STREAM - gemeente Anderlecht Anderlecht BaO 

Campus STREAM - GO!  Anderlecht SO 

Campus Unesco Koekelberg BaO-SO 

Champagnat Schaarbeek BaO 

COOVI Anderlecht SO 

De Kadeekes Koekelberg BaO 

De Kleine Geuzen Jette BaO 

De Puzzel Vorst BaO 

De Schatkist Haren BaO 

De Stadsmus Oudergem BaO 

Don Bosco Technisch Instituut Sint-Pieters-Woluwe SO 

Egied Van Broeckhovenschool Sint-Jans-Molenbeek SO 

Heilige Familie Schaarbeek BaO 

Imelda basisschool Sint-Jans-Molenbeek BaO 

Jan-van-Ruusbroeckollege Laken SO 

Kasteel Beiaard Neder-Over-Heembeek BaO 

Kasterlinden Sint-Agatha-Berchem BuBaO-BuSO 

Klim Op  Sint-Pieters-Woluwe BuBaO 

Maria-Boodschaplyceum Brussel SO 

Middelbare Steinerschool Vlaanderen Etterbeek SO 

Nieuwe gemeentelijke basisschool Elsene Elsene BaO 

Onze-Lieve-Vrouw Evere Evere BaO 

Poelbos Jette BaO 

Prinses Juliana Etterbeek BaO 

Prinses Paola Sint-Lambrechts-Woluwe BaO 

Scheutplaneet Anderlecht BaO 

Sint-Guido-Instituut Anderlecht SO 

Sint-Jan Berchmanscollege Brussel BaO-SO 

Sint-Joris Nieuwland Brussel BaO 

Sint-Juliaan De Vlindertuin Oudergem BaO 

Sint-Lutgardis Ganshoren BaO 

Sint-Martinus Sint-Jans-Molenbeek BaO 
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Sint-Pieterscollege Leopold I Jette BaO 

Sint-Pieterscollege SO Jette SO 

Steinerschool Brussel Anderlecht BaO 

Stokkel  Sint-Pieters-Woluwe BaO 

Theodoortje Jette BaO 

Ulens Sint-Jans-Molenbeek BaO 

Van Asbroeck Jette BaO 

Zavelberg Sint-Agatha-Berchem BaO 

 

Renovatie speelplaatsen – Buitenspel 

 

Gesubsidieerde projecten sinds start legislatuur 2019-2024, per vestigingsplaats : 73 projecten 

met een totale investering van 7.029.000 euro. 

 

Angelusinstituut Sint-Lambrechts-Woluwe BaO 

Atheneum GO! for Business Sint-Jans-Molenbeek SO 

Balder (Engeland) Sint-Gillis BaO 

Basisschool Nieuwland (Sint-Joris) Brussel BaO 

Beverboom Anderlecht BaO 

BuBaO Vila'Ket (Heemschool 1) Neder-Over-Heembeek BuBaO 

BuSO Vila'Ket (Heemschool 2) Neder-Over-Heembeek BuSO 

Cardijnschool (Spoor-West) Anderlecht BuSO 

Castor Anderlecht CDO 

COOVI - Secundair Onderwijs Anderlecht SO 

De Bron (Bronstraat) Sint-Gillis BaO 

De Buurt Schaarbeek BaO 

De Droomboom Laken BaO 

De Iris Ukkel BaO 

De Kleurdoos (Mout) Brussel BaO 

De Kriek Schaarbeek BaO 

De Muziekladder Schaarbeek BaO 

De Schatkist Haren BaO 

De Telescoop Laken BaO 

De Wemelweide Watermaal-Bosvoorde BaO 

De Wimpel (Cans) Elsene BaO 

De Wimpel (Kroonlaan KO) Elsene BaO 

Doremi Anderlecht BaO 

Eugeen Laermans (EKLA) Sint-Jans-Molenbeek BaO 

Everheide Evere BaO 

GO! Atheneum Brussel Campus Pacheco Brussel SO 

GO! Atheneum Etterbeek (Mesens) Etterbeek SO 

GO! Basisschool Pacheco Brussel BaO 

Heilig Hart van Maria (Oud-Strijders) Evere BaO 

Het Rad / De Asters (Melckmans) Anderlecht BaO 

Imelda basisschool Sint-Jans-Molenbeek BaO 

Kakelbontschool Laken BaO 

Kasteel Beiaard Neder-Over-Heembeek BaO 
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Kompasschool Anderlecht Anderlecht BaO 

Koninklijk Instituut Woluwe BuBao Sint-Lambrechts-Woluwe BuBaO 

Lucerna Anderlecht BaO 

Lucernacollege Campus Innova Anderlecht SO 

Lutgardis Elsene BaO 

Lutgardisschool Etterbeek BaO 

Maria Assumpta Donderberg Neder-Over-Heembeek BaO 

Maria-Boodschaplyceum Brussel SO 

Mariaschool Schaarbeek BaO 

Mater Dei GVKL Sint-Pieters-Woluwe BaO 

Mater Dei Instituut Sint-Pieters-Woluwe SO 

Onze-Lieve-Vrouw Evere Evere BaO 

Paviljoen (Van Oost) Schaarbeek BaO 

Peter Benoit Neder-Over-Heembeek BaO 

R. Van Belleschool Anderlecht BaO 

Regina Assumpta (215) Anderlecht BaO 

Regina Pacisinstituut Laken SO 

Scheutplaneet (339) Anderlecht BaO 

Sint-Guido Anderlecht BaO 

Sint-Guido-Instituut - Campus Kompas 

Anderlecht 
Anderlecht SO 

Sint-Guido-Instituut (Dr Jacobs) Anderlecht SO 

Sint-Guido-Instituut (Spoor-West) Anderlecht SO 

Sint-Joris Cellebroers Brussel BaO 

Sint-Jozefschool BLO (na verhuis) Anderlecht BuBaO 

Sint-Jozefschool Evere Evere BaO 

Sint-Jozefscollege Sint-Pieters-Woluwe SO 

Sint-Jozefscollege basisschool Sint-Pieters-Woluwe BaO 

Sint-Martinus Sint-Jans-Molenbeek BaO 

Sint-Niklaasinstituut LO Anderlecht BaO 

Sint-Pieter Anderlecht BaO 

Sint-Pieterscollege BaO (Leopold I) Jette BaO 

Sint-Vincentius (KO) Ukkel BaO 

Tehuis voor foorreizigers- en schipperskinderen Etterbeek BaO 

Ten Nude Brussel BaO 

Theodoortje Jette BaO 

Vande Borne Jette BaO 

Victor Hortaschool Evere SO 

Vier Winden Sint-Jans-Molenbeek BaO 

Voorzienigheid Anderlecht Anderlecht BaO 

Voorzienigheid SLW Sint-Lambrechts-Woluwe BaO 
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Actie 122: de VGC werkt aan de uitbouw van een schoolaanvullend, schoolvervangend en 

integraal aanbod voor leerlingen met specifieke zorgnoden o.b.v. de resultaten en 

aanbevelingen uit het te voeren onderzoek 

 

Stand van zaken m.b.t. het MFC 

 

MFC-Verblijf 

Er verblijven nu 41 kinderen, waardoor de totale capaciteit benut wordt. Hierbij zijn er 5 nieuwe 

inschrijvingen, waarop de nieuwe VAPH-regelgeving van toepassing is. 

Er werken 20 VTE. Nog 4 VTE gezocht in de functie van opvoeder. 

 

MFC-Schoolflankerend: 

Er werken op dit moment 12 VTE. Nog niet alle functies konden ingevuld worden.  

Sinds 1 september 2023 tot nu deden er reeds zo’n 50 leerlingen beroep op het aanbod, waarvan 

het merendeel van de leerlingen onder RTH. 

 

Tijdpad capaciteitsuitbreiding BUBAO – MFC: 

 

Uitbreiding basisschool Kasterlinden tot 50 plaatsen type 3: 

- Schooljaar 2022-2023: 12 leerlingen 

- Schooljaar 2023-2024: 19 leerlingen 

- Schooljaar 2024-2025: 26 leerlingen 

- Schooljaar 2025-2026: verdere groei naar maximaal 50 leerlingen 

 

Uitbreiding MFC EN INTERNAAT op campus Kasterlinden: 

- Schooljaren 2023-2024, 2024-2025: 42 plaatsen (types BA, 3, 6, 7, 9) 

- Vanaf schooljaar 2025-2026 zodra nieuwbouw klaar is: 52 plaatsen. 10 extra plaatsen 

voor leerlingen type 3.  

 

 

Actie 144: Het onderwijs heeft nood aan voldoende kwaliteitsvol onderwijspersoneel. Daarom 

ontwikkelen we sensibiliserende initiatieven en inhoudelijke begeleiding om Brusselse 

scholieren warm te maken voor het lerarenberoep, om studenten van de lerarenopleiding voor 

te bereiden en toe te leiden naar scholen van het Nederlandstalig onderwijs in Brussel en om 

(startende) leerkrachten in het onderwijs te ondersteunen. We hebben daarbij bijzondere 

aandacht voor zijinstromers. 

 

Zijinstromers 

 Infobeurzen zijinstromers ‘Word leerkracht in Brussel’ 

o 4 edities 

o 304 deelnemers 

 Consulent zijinstromers: persoonlijke vraagopvolging 

 Financiële incentives voor zijinstromers die het lesgeven in het NOB combineren met 

een educatieve opleiding: terugbetaling studiegelden en extra opleidingstijd 

(verdubbeling van de vrijstelling via de lerarenbonus van Vlaanderen) 

o In 2023 vroegen en ontvingen 9 scholen subsidies voor de extra opleidingstijd van 19 

zijinstromers. 

o In 2023 vroegen en kregen 86 personeelsleden de terugbetaling van het studiegeld voor 

het schooljaar 2022-2023 en 22 personeelsleden voor het schooljaar 2023-2024. 
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Actie 335: De lerarenopleidingen krijgen ondersteuning om een werking rond meertaligheid 

uit te bouwen 

 

Gegevens over de tweetalige lerarenopleiding – een samenwerking tussen EhB en HEFF – een 

evolutie sinds schooljaar 2017-2018 

 

Studentenaantallen EhB 

 

Aan de Erasmushogeschool Brussel neemt eenieder die zich inschrijft in de educatieve bachelor 

lager onderwijs deel aan de trajecten van de ‘tweetalige lerarenopleiding’. 

 

 Eerste jaar van de 

opleiding 

Tweede jaar van de 

opleiding 

Derde jaar van de 

opleiding 

2017-2018 45 - - 

2018-2019 38 29 - 

2019-2020 41 32 15 

2020-2021 45 59 17 

2021-2022 43 29 33 

2022-2023 25 38 20 

 

Studentenaantallen HEFF 

 

De structuur aan het HEFF is anders. Deelname is niet verplicht, en extracurriculair (bovenop 

het normale -reeds voltijdse – lessenprogramma). 

 

 Eerste jaar van de 

opleiding 

Tweede jaar van de 

opleiding 

Derde jaar van de 

opleiding 

2017-2018 15 - - 

2018-2019 20 7 - 

2019-2020 15 15 3 

2020-2021 18 12 10 

2021-2022 19 9 8 

2022-2023 15 10 4 

 

Afgestudeerden 

 

De EhB geeft mee dat, van de afgestudeerden uit het academiejaar 2021-2022, driekwart terecht 

kwam in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel, terwijl 25 % in het onderwijs in Vlaanderen 

terechtkwam. 

 

Het HEFF gaf mee dat alle afgestudeerden 2021-2022 in het Franstalig onderwijs in het 

Brussels Hoofdstedelijk Gewest aan de slag gingen. De helft daarvan werkt in het 

immersieonderwijs in Brussel. 
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BIJLAGE II 

 

Overzicht investeringen in kinderopvang voor baby’s en peuters 

 

 

Investeringen in 2019-2023 (tot 13 december 2023): 

 

 kinderdagverblijf Harlekijntje in Sint-Jans-Molenbeek 

 kinderdagverblijf Ernestine in Elsene 

 kinderdagverblijf De Mutsaard in Laken 

 kinderdagverblijf De Hummeltjes in Evere 

 kinderdagverblijf Ulens in Sint-Jans-Molenbeek  

 kinderdagverblijf Pacheco in Brussel  

 kinderdagverblijf Ekla in Sint-Jans-Molenbeek  

 kinderdagverblijf Walcourt-Deleers in Anderlecht  

 kinderdagverblijf Onze Guitjes in Sint-Agatha-Berchem (tijdelijke huisvesting) 

 

Infrastructuurdossiers waarvoor investeringsbeslissingen worden voorbereid voor 2023-2024: 

 

 kinderdagverblijf Arion in Sint-Jans-Molenbeek 

 kinderdagverblijf Sint-Karel in Sint-Jans-Molenbeek 

 kinderdagverblijf Floréal in Ukkel 

 kinderdagverblijf Zandkasteeltje in Koekelberg  

 kinderdagverblijf Onze Guitjes in Sint-Agatha-Berchem  

 CKG en kinderdagverblijf van I-Mens in Ganshoren 

 

Infrastructuurdossiers die nog in een voorbereidende fase zijn en waarvan de timing nog niet 

vastgelegd is: 

 

 kinderdagverblijf ‘t Lijsternest in Watermaal-Bosvoorde 

 kinderdagverblijf De Lentebloempjes in Haren 

 kinderdagverblijf Olieslagerij in Vorst 

 

Daarnaast wordt er ook steeds budget voorzien voor diverse verfraaiingen en investeringen in 

kwaliteitsverbetering.  
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BIJLAGE III 

 

Overzicht capaciteitsuitbreiding Nederlandstalige inkomensgerelateerde Kinderopvang in Brussel – 2019-heden 

 

Oproep: Omschakeling bestaande plaatsen trap 0/1 naar trap 2B - gelanceerd in 2020 - totaal # kindplaatsen = 63 

Gesubsidieerd door Organisator Locatie Gemeente #KP 

Opgroeien My Baby Smiles My Baby Smiles Evere 18 

Opgroeien Babilou Belgium Babilou Piano 2 Evere 14 

Opgroeien Baby Louise Crèche Louise Brussel 31 

Oproep: Nieuwe dringende opvangplaatsen (DOP) - gelanceerd in 2021 - totaal # kindplaatsen = 4 

Gesubsidieerd door Organisator Locatie Gemeente #KP 

Prefinanciering door VGC tot overname door 

Opgroeien 

Familiehulp Kinderopvang De Speelboom  De Speelboom Evere Evere 4 

Oproep: Omschakeling bestaande plaatsen en subsidie nieuwe plaatsen trap 2A - gelanceerd in 2021 - totaal # kindplaatsen = 248 

Gesubsidieerd door Organisator Locatie Gemeente #KP 

Opgroeien Sint-Goedele Brussel  Kiekeboe 2 Sint-Gillis 6 

Opgroeien Sint-Goedele Brussel  De Waterlelie Anderlecht 7 

Opgroeien Gemeente Anderlecht De Viooltjes Anderlecht 3 

Opgroeien Elmer Elmer Noord Schaarbeek 12 

Opgroeien De Molenketjes Het Molentje Sint-Jans-Molenbeek 6 

Opgroeien Babilou Belgium Babilou Leman Etterbeek 29 

Opgroeien Babelu Babilou Sint-Gillis Sint-Gillis 28 

Opgroeien De Molenketjes De Kleine Zenne Sint-Jans-Molenbeek 12 

Opgroeien, met prefinanciering door VGC Babelu Babilou Vorst Vorst 45 

Opgroeien, met prefinanciering door VGC i-mens Zonneschijn Anderlecht 4 

Opgroeien, met prefinanciering door VGC Kinderdagverblijf Bambino Bambino Sint-Jans-Molenbeek 21 

Opgroeien, met prefinanciering door VGC Kinderdagverblijf Lutgardisschool Elsene Ernestine Elsene 34 

Opgroeien, met prefinanciering door VGC Kinderdagverblijf Lutgardisschool Elsene Mandala Elsene 40 

Opgroeien, met prefinanciering door VGC Familiehulp Kinderopvang De Speelboom  De Speelboom Sint-

Joost 

Sint-Joost-ten-Node 1 



- 33 - 

 

 

Oproep: Subsidie nieuwe plaatsen trap 2A - gelanceerd in 2022 - totaal # kindplaatsen = 177 

Gesubsidieerd door Organisator Locatie Gemeente #KP 

Prefinanciering door VGC tot overname door 

Opgroeien 

Scholengroep Brussel Ekla Sint-Jans-Molenbeek 45 

Prefinanciering door VGC tot overname door 

Opgroeien 

Scholengroep Brussel Pacheco Brussel 19 

Prefinanciering door VGC tot overname door 

Opgroeien 

Scholengroep Brussel Ulens Sint-Jans-Molenbeek 64 

Prefinanciering door VGC tot overname door 

Opgroeien 

Gemeente Anderlecht Stroom Anderlecht 49 

Oproep: Omschakeling bestaande plaatsen trap 1 naar trap 2A - gelanceerd in 2023 - totaal # kindplaatsen = 203 

Gesubsidieerd door Organisator Locatie Gemeente #KP 

Opgroeien Gemeente Sint-Joost-ten-Node Het Madeliefje Sint-Joost-ten-Node 15 

Opgroeien Organisatie Broeders van Liefde Woluland Sint-Lambrechts-

Woluwe 

6 

Opgroeien Familiehulp Kinderopvang De Speelboom  De Speelboom Sint-

Joost 

Sint-Joost-ten-Node 17 

Opgroeien Familiehulp Kinderopvang De Speelboom  De Speelboom Evere Evere 3 

Opgroeien Sint-Goedele Brussel  Kids Jette 14 

Opgroeien Scholengroep Brussel Ulens Sint-Jans-Molenbeek 64 

Opgroeien Scholengroep Brussel Pacheco Brussel 19 

Opgroeien Ukkepuk - VRT Ukkepuk Schaarbeek 4 

Opgroeien Kinderbegeleiding en gezinsondesteuning 

Stallevoet 

Kraakje Ukkel 1 

Opgroeien Elmer Elmer in de Stad Brussel 2 

Opgroeien ALAM Les 1001 Bêtises Jette 8 

Opgroeien My Baby Smiles My Baby Smiles Evere 18 

Opgroeien Babelu  Babilou Madou Sint-Joost-ten-Node 22 

Opgroeien Vrije Universiteit van Brussel VUB Jette Jette 10 

 


